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Karikirano

... So pa koj pametni, tile Avstrijci! Kar brez plebiscita bodo dobili celo Koroško!

OMEJITE Ml ŽUPANA!
Onidan so v Slovenj Gradcu izpeljali posel desedetja in župana, ki doslej priznano ni bil ome
jen, omejili. “Ljudje nam že očitajo, da smo še vedno v prejšnjem sistemu, ker tako soglasno 
sprejemamo odločitve, ki nam jih predlaga župan!” je grmela gospa nežnega glasu iz krščanske 
demokracije. “Je že res, da imamo delovnega in uspešenega župana, toda kar tako pa mu tudi 
ne bomo priznavali kvalitet in glasovali za njegove predloge!” je rdečelično razburjen šepetal 
gospod gromkega slovesa iz liberalne demokracije (bolel ga je zob oziroma luknja).

Ker postaja vse bolj očitno, da gre za bitko za sloves, ki ga ima župan še iz prejšnjih časov in za 
prvobitni strah, da bi tudi bodoča slava župana, ki ni omejen, pripadla predvsem njemu, zdaj 
stranke, ki županove predloge podpirajo zaradi tega, ker so dobri, pripravljajo predlog za 
ustanovitev še enega odbora pri mestnem svetu. Ta naj bi poskrbel za pravično porazdelitev 
slave ne glede na zelnik, kjer bi zrasla. To bi zagotovo deblokiralo demokracijo v Slovenj 
Gradcu.

Kolikor pa tudi sicer poznamo župana, se bo s tako porazdelitvijo slave zagotovo strinjal, saj 
vsem prizadevanjem navkljub še vedno ni omejen. Na strankarsko srečo!

-vk

<> Če ljudi pošteno pogledaš, vidiš, da skoraj nihče več nima •
■ poštenega pogleda.
Že davno bi imeli naval stavk, če se delavci ne bi bali navala 
stavkokazov.

š> Narod ne more brez vodij, vodje še težje brez naroda.
^ Komaj se zberejo ljudje skupaj, že se pričnejo deliti.
<0* Svetle cilje dosežeš z mračnimi igrami.
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V ospredju

ZAIGRAJ ŠE ENO, 
MAKS*!

ali
BODO ŠTORE POTOPILE RAVNE?

(*Maks Tajnikar je minister)

e dni je železarna 
Ravne proslavila 
častitljiv jubilej.
Vendar kljub velikim 

besedam, ki jih je bilo 
slišati iz ust najra
zličnejših dobro plačanih 
govorcev, na Ravnah ni 
razlogov za slavje. Kakšna 
bo železarna Ravne pri
hodnje leto, bi težko 
napovedovali, lahko pa z 
veliko gotovostjo rečemo, 
da ob 400-letnici ne bo 
takšna kot je danes. Gre 
pac za to, da je država na 
silo združila Ravne in 
Store, zakoni, ki niso 
sklenejeni iz ljubezni, pa 
običajno ne zdržijo dolgo. 
Bati se je le, da bo do 
ločitve prišlo prepozno.

Vodstvo koncema Slovenske 
železarne je ob začetku 
letošnjega poslovnega leta 
obljubljalo, da bodo družbe tega 
koncerna, katerega večinski last
nik je država, v tem letu že 
izplavale iz rdečih številk. Ob 
tem velja dodati, da tako država 
kakor tudi vodstvo koncerna 
pravi, da je bilo letošnjih 60 mili
jonov mark pomoči tudi zadnja

državna intervencija v ta sistem. 
Izguba je v tem letu predvidena 
le še za dolgi program, ki ga 
predstavljata lokaciji Ravne in 
Štore, ki sta od 26. junija letos s 
sklepom sodišča tudi pravno 
enovito podjetje s skupnim žiro 
računom in skupnim vodstvom. 
Kot enovito podjetje pa naj bi 
poslovali že od začetka tega leta.

Prihodnje poslovno leto naj bi 
tudi novi Metal d.o.o. posloval 
brez Izgub.

Vendar podatki za prvih osem 
mesecev kažejo, da bo to zelo 
težko. Drugače rečeno: za stari 
Metal Ravne, danes tako popu
larno lokacijo Ravne ali 
poslovne enoto Ravne, zadeva 
niti ni tako kritična. Še posebej,

če vemo, da je bil te dni prodan 
hotel Korotan v Porotoržu in je 
kupnina Ministrstva za šolstvo v 
višini petih milijonov mark 
predvidena za Metal, po 
besedah Braneta Žerdonerja za 
investicije, ki v Metalu že poteka
jo. S temi petimi milijoni pa bi na 
Ravnah lahko splavali iz redečih 
številk. Seveda, če bi bili sami.

V začetku tega leta, ko sta raven
ski Metal in štorsko Jeklo dejan
sko pričela živeti pod skupno 
streho, je združevanje prineslo 
tudi za okoli 75 milijnov mark 
kratkorčnih obveznosti, dve 
tretjini teh obveznosti so prispe
vali Štorani, ostalo Ravenčani. 
Sicer pa mesečna realizacije v 
novem Metalu znaša okoli 17 
milijonv mark, 11,5 milijona

mark ustvarijo na lokacij Ravne, 
5,5 milijonov mark pa v Štorah. 
V Metalu je tačas zaposenih 
okoli 1800 delavcev, od tega 
1260 na Ravnah, ostalo v Štorah.

Danes je več ali manj znano, da 
združitev Raven in Štor ne daje 
rezultatov, ki jih je lastnik 

nemara pričakoval (želel). 
Združitev ravenskega 
Metala in Jekla Štore je 
resda priporočala tudi 
Pharova študija, vendar se 
zaenkrat rezultati še zdaleč 
ne izidejo. Medtem ko bi 
poslovanje poslovne enote 
Ravne lahko bilo kmalu 
brez izgub, pa so v Štorah 
rezultati bolj kritični. Ob 
prej omenjenem dejstvu, 
da država z denarajem ne 
namerava več pomagati, se 
kaj lahko zgodi, da bodo 
Štore pokopale Ravne.

V prvem polletju so bili 
poslovni rezultati v Štorah 
bistveno slabši od načrtov 
in pričakovanj. Izguba v 
poslovnem delu se je v 
drugem kvartalu v primer
javi s prvim sicer zmanjšala, 
povečala pa se je v 
finančnem in izrednem 
delu, tako da je izguba v 
prvem kvartalu znašala 302 
milijona tolarjev, v drugem 

pa 415 milijonov tolarjev. V 
poslovni enoti Ravne je bil ob 
polletju v primerjavi z načrti 
poslovni rezultat nekoliko slabši, 
vendar boljši od pričakovanj na 
začetku leta. Izguba v prvih treh 
mesecih je znašala 231 mili
jonov tolarjev, v drugem kvartalu 
pa 69 milijonov tolarjev. Skupno 
je družba Metal zaključila prvo 
polovico tega leta z izgubo v

Med Štorami in Ravnami še vedno velik razkorak Posnetek: Tomo Jeseničnik
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Komentar
višini milijardo tolarjev. Podatki 
za prvih osem mesecev tega leta 
pa kažejo, da se izguba veča in v 
celotni družbi že presega 1,3 mil
ijarde tolarjev, od tega v poslovni 
enoti Štore 962 milijona SIT, v 
poslovni enoti Ravne pa 397 SIT. 
Izguba na Ravnah v prvih osmih 
mesecih predstavlja 5,9 odsotka 
čistega prihodka od prodaje, 
medtem ko na Štorah kar 30,2 
odstotka čistega prihodka od 
prodaje. Za celotni Metal Ravne 
pa skupna izguba po osmih 
meseceih v višini 1,3 miljarde 
tolarjev predstavlja 13,7 odstotka 
od realizaicje (za celotni Metal 
realizacija znaša 10,235,591,000 
tolarjev). Vendar velja dodati, da 
imajo na lokaciji Ravne pozitivni 
denarni tok.

Tako so na Ravnah lahko 
upravičeno zaskrbljeni, da ne bi 
ta združitev, ki so ji mnogi 
nasprotovali, in kritični poslovni 
rezultati Štor, vplivali tudi na 
usodo Raven. Maks Tajnikar, 
minister za gospodarske 
dejavnssti RS, bo moral gotovo 
moral zaigrati še eno vižo in 
morebiti to nasilno poroko tudi 
razdreti, dokler je še čas.

Štoram se namreč ne piše kaj 
lepega. Številni kupci vzmetnih 
jekel, ki jih delajo v Štorah, so že 
pričeli postavljati zahteve po 
nižjih cenah, tudi do 800 mark 
na tono. Svet za ta jekla priznava 
ceno pod 800 mark za tono, v 
Štorah pa je letos povprečna 
proizvodna cena znašala 808 
mark za tono, z vsemi 
finančnimi bremeni pa preko 
900 mark za tono jekla. Štora- 
nom je družba Krupp 
odpovedala kar za 6000 ton 
naročil za vzmetna jekla, Styria 
pa dodatnih 2000 ton. Za vzmet
ni program na Štorah do konca 
leta ne morejo pričakovati za več 
kot 2000 ton novih naročil. V 
Štorah so avgusta sicer v valjarni 
proizvedli rekordnih 8380 ton 
izdelkov, na trg pa so plasirali 
več kot 7100 ton vzmetnega 
paličnega jekla in izdelkov za 
kovaško industrijo. Vendar kljub 
rekordni mesečni proizvodnji 
izkazujejo v avgustu izgubo v 
višini 130 milijonov tolarjev. V 
Metalu so zaradi pritiska trga 
morali znižati cene jekla za 50 do 
80 mark za tono, vendar kljub 
nižjim cenam do konca leta za 
celotni štorski program primanj

kuje mesečno naročil za štiri 
tisoč ton jekla, za ravenski pro
gram pa okoli tisoč. Na Ravnah 
računajo, da bodo ta primanjkljaj 
kompenzirali z večjo proizvod
njo orodnih jekel, kjer povpra
ševanje ni usahnilo.

Takšno stanje v Štorah pa 
postavlja pod vprašaj tudi nji
hove načrte v prihodnjem letu. 
Obdobje konjunkture se izteka 
in treba je računati na prihaja
jočo recesijo. V PE Štore naj bi 
prihodnjem letu izdelali 110 tisoč 
ton jekla, od tega največ vzmet
nega (44 tisoč ton, po 33 tisoč pa 
konstrukcijskih leigranih in 
ogljikovh jekel). Letos bodo na 
Štorah zadovoljni, če bodo 
dosegli proizvodnjo 80 tisoč ton 
jekla, po nekaterih ocenah pa bi 
Štore za pozitivno poslovanje 
morale proizvajati od 180 in 200 
tisoč ton jekla na leto.

Načrti za prihodnje leto tudi 
kažejo, da koncern Slovenske 
železarne pri reševanju Štor pre
cej stavi na nove investicije in 
selitev programov. Za Štore je 
letos predvidenih za 267 mili
jonov tolarjev investicij (za PE 
Ravne 420 milijonov SIT, del 
denarja za te naložbe nepovrat
no prispeva država, za pre
ostanek pa bodo najeli kredite) 
in Štore naj bi dobile pečni trans
formator in ponovčno peč. Za 
tem pa nameravajo iz lokacije 
Ravne v Štore seliti proizvodnjo 
masovnih in konstrukcijskih 
jekel. V prvi fazi naj bi selili 
proizvodnjo deset tisoč ton; v 
letu 1996 bi proizvodnja Metala 
na lokaciji Ravne vsebovala 
okoli 34 tisoč ton orodnih, spe
cialnih in hitroreznih jekel, 34 
tisoč ton konstrukcijskih legi- 
ranih jekel in 7500 ton masovnih 
in konstrukcijski nelegiranih 
jekel. Preostanek do načrtovane 
letne proizvodnje 80 tisoč ton 
jekla pa naj bi vsebovele razne 
storitve. S to selitvjo vlečenega 
programa z Raven v Štore med 
drugimi želi koncem doseči, da 
si obe lokaciji, ki sta sedaj pod 
skupno streho dolgega progra
ma, med sabo ne bi več konkuri
rali.

Seveda pa je bistveno predvsem 
vprašanje, ali bodo za Štore te 
selitve in investicje dovolj, da bi 
lahko kmalu poslovali pozitivno.

□
(mp)

LAPANJE 
SE NAS 
NE TIČE
Piše: Edi Prošt

Seveda visoka politika ne bo nikoli priznala, da je čez pet let 
lahko čmo že vsaj črno belo. In da smo pred plebiscitom o 
lastni državi bili javno zbombardirani z dobrimi nameni ne 
samo takratnih, temveč tudi bodočih državotvorcev. Ti so 
obljubljali najmanj Ustanovno listino zruženih narodov in 
njenih kasneje sprejetih aktov, sprejeli tudi takšno ustavo in 
potem še nekaj časa držali fige v žepih. Za povsem 
človečanske pravice!

Tudi nas Korošcev se tiče etnično čiščenje, ki ga napovedujeta 
Sašo Lap in njegov kompanjon iz Ljudske stranke. Kajti bili 
smo med tistimi, ki smo v letih največjega razcveta vabili k 
sebi, takrat brate, delavce iz drugih jugoslovanskih republik. 
Bili smo tudi eni redkih, ki smo priznavali, da so iz nekega 
drugega kulturnega okolja in jim ponekod dopuščali, da so 
lahko to tudi javno pokazali. Poleg tega, da smo jih, bodimo 
odkriti, rabili. V večini za dela, ki jih etnično čisti Slovenci 
nismo hoteli opravljati.

Že takrat so bile izjeme, ki so odkrito širile nezaupanje do 
ljudi, ki so prišli od drugod. Še posebej, ker se nekateri pač 
nikoli niso naučili našega jezika tako, da v njem ne bi prepoz
nali tujca. In če se že niso asimilirali tako kot trdimo, da je 
krivično, če se asimilirajo Slovenci po svetu (tudi v zamejstvu), 
jih pač nismo jemali za svoje. Bilo je preprosto pustiti jih živeti 
ob nas. Ne z nami.

Mnogi, ocene se gibljejo od 160.000 do 200.000, so se preselili 
k nam ne samo za čas, ko so delovno sposobni, temveč 
popolnoma zares. In če se že starši niso mogli znebiti izdajal
skih naglasov v svojem govoru, zagotovo so se jih znebili nji
hovi otroci.

Večina se jih je ob plebiscitu odločila za lojalnost odločitvi 
avtohtonega slovenskega naroda v bivši Socialistični republiki 
Sloveniji, da hoče živeti v lastni državi. Kljub temu, da jim 
nikoli nismo pustili, da bi ohranjali svojo narodno in kulturno 
identiteto, kot recimo dopuščajo to svojim priseljencem 
Nemci, kot to zahtevamo in pričakujemo od držav, kjer 
Slovenci še žive.

Lapanje se nas torej tiče. Zaustavimo ga, kajti tokrat ne gre za 
lapanje kar tako. Gre za “lapanje", ki se je pri nas začelo na 
hrbtih neavtohtonih slovenskih državljanov, dmgod se aktual
no končuje s krvavim etničnim čiščenjem, v zgodovini pa s
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Aktualno
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sebne tragedije ljudi, 
ki so izginili med in 
takoj po vojni, niso 
samo njihove, temveč 
so pustile globoke 
sledove v novih 
tragedijah njihovih 
sorodnikov, njihovih 

znancev. In če se zdaj morda ob 
njih počutimo celo nelagodno, je 
to gotovo zato, ker smo se doslej 

tej plati naše soseščine zaradi 
nevednosti izognili. Pa tudi 
tisti, ki so zadeve poznali, so 
o njih molčali. V Slovenj 
Gradcu so zbrali dovolj 
poguma, da so sklenili 
tančice skrivnosti nad med 
in povojnimi poboji razkriti. 
So menili, da smo že dovolj 
zreli, da bomo o njih spre
govorili brez enačajev, ki jih 
vzbuja globoka prizadetost? 
Komisija v svojem poročilu 
pravi, da je doslej evidenti
rala in sestavila seznam 
potencialno pobitih oseb, ki 
obsega 162 oseb, od katerih 
je bilo 34 domnevno ubitih 
že med vojno, ostale pa so 
bile domnevno ubite od 
maja 1945 naprej. Kot vire je 
upoštevala pričevanja dveh 
članov komisije, arhive 

UDBE iz leta 1946 ter nemške sez
name v zvezi s pobitimi prebivalci 
nemške narodnosti. S temi doku
menti razpolaga Koroški pokrajins
ki muzej v Slovenj Gradcu.
Svet Mestne občine je podprl pred
log komisije, da v najkrajšem času 
sprejmejo odlok o zavarovanju 
neurejenih in neraziskanih grobišč 
vojnih in povojnih žrtev. Ugotovila 
namreč je, da so nezavarovana, 
predvsem grobišče v Žančanih v 
Radušah. Resda občani tam 
prižigajo tudi sveče, toda nekateri 
so že Ridi izkopavali dele človeških 
okostij in komisija meni, da takšna 
ravnanja postavljajo vrsto etičnih in 
pravnih vprašanj. Ko so ostanke 
okostij našli, tudi nobena od 
občinskih in državnih služb ni

Svet Mestne občine v 
Slovenj Gradui je apri
la letos ustanovil 
Komisijo za povojne 
poboje in medvojna 
nedokumentirana 
smrtna izginotja v 
slovenjegraški občini. 
Pred dnevi je pred
stavila svoje prvo 
poročilo, megla kot 
tančica skrivnosti nad 
med in povojnimi 
dogajanji se počasi 
razblinja.

vedela, kako ukrepati.
V odloku sveta mest ne občine v 
Slovenj Gradcu bi po menju 
komisije morali grobišča postaviti v 
varstvo občine, posmrtne ostanke 
žrtev pustiti na krajih, kjer so, 
nadaljne raziskovanje bi moralo 
biti pod strokovnim vodstvom, 
urejanje in zaznamovanje grobišč 
pa bi morala prevzeti občina. 
Konkretno so predlagali tudi 
izgradnjo kostnice, kot najus
treznejši način zavarovanja in 
hrambe posmrtnih ostankov žrtev. 
Mislinjska dolina je bila med vojno 
dolina skupne usode, ki jo je 
nadaljevala tudi po vojni, zato, tako 
komisija, bi bilo dobro, če bi 
podobno komisijo ustanovili Ridi v 
novi Mislinjski občini. Predlog so

podprli Gani komisije, ki so delavci 
Koroškega pokrajinskega muzeja, 
hkrati pa predlagali, da o proble
mu muzej izdela posebno študijo 
in publikacijo. Komisija namreč 
meni, da za problematiko povojnih 
pobojev in medvojnih nedoku
mentiranih izginotij ni dovolj 
strokovno usposobljena, terja pa 
natančnejšo obdelavo. Mestni svet 
bo za študijo namenil denar v 
proračunu za prihodnje leto. 
Zgodovinarji menijo, da za oceno 
dokumentiranih dogodkov v 
preteklosti rabijo čas, da bi jih 
lahko objektivno ocenili. Znanost 
naj bi bila vedno objektivna. Ljudje, 
na srečo, ali žalost, ostajamo pred
vsem ljudje. Prizadeti in ranljivi.O

Edi Prošt

partnersko podjetje

O proizvodnja montažnih podplatov 

O proizvodnja termoplastičnih granulatov 

O posredovanje v zunanji trgovini

carinska cona Dravograd 

Otiški vrh 25a 

62370 Dravograd 

tei : 0602 45 131 

fax: 0602 41 631

PAR ITALIJA - PAR MOSKVA - PAR MINSK
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Aktualno

"IVERKI" USPELA 
PRISILNA PORAVNAVA

Lesnina Tovarna ivernih plošč Otiški Vrh d.o.o. posluje od leta 1973, po letu 1990 pa je doživ
ljala najtežje case v svoji zgodovini. Zaradi padca svetovne in domače konjunkture, razpada 
jugoslvanskeg trga in slabega vodstva, ki se je menjalo vsako leto, se je podjetje znašlo v hudih 
težavah, podobno kot vsa proizvodnja iveric v Sloveniji (v tem času so se že zaprli vrata ene od 
tovarn ivernih plošč). Letošnje leto pa je v razvoju te tovarne gotovo prelomno: pred dnevi so v 
"Iverki" namreč dobili pravnomočni sklep o prisilni poravnavi in za to podjetje se pričenja nova 
plat zgodovine. Če prisilna poravnava ne bi uspela, bi podjetje čakal stečaj.

RAZBREMEN
JENI ZA 10 
MILIJONOV 

DEM
Okrožno sodišče v Slovenj 
Gradcu je s prisilno poravnavo 
pričelo konec maja letos, ta pa je 
uspela z veliko večino glasov; 
zanjo je glasovalo več kot 93 
odstokov glasovalnih upravi
čencev. To pomeni, da je 
Tovarna ivernih plošč razbre
menjena za vsoto desetih mili
jonov mark oziroma 833 mili
jonov tolarjev: terjatave v višini 
šestih milijonov mark so spreme
nili v lasminske deleže, dva mili
jona mark je bilo odpisanih ter
jatev, za dva milijona mark pa se 
je podjetje zavezalo, da jih bo 
upnikom povrnilo v obdobju 
enega leta s šest odstotno obrest
no mero.

Upnike Tovarne ivernih plošč je 
mogoče razdeliti v štiri velike 
kategorije: delavci podjetja so 
prijavili terjatev v višini skorajda 
90 milijonov tolarjev. Sklad RS za 
razvoj (Iverica je skupaj z Lesno 
pod streho tega sklada) je prijavil 
terjatev v višini nekaj več kot 315 
milijonov SIT, dosedanji 100- 
odstotni lastnik Lesna LIP Slovenj 
Gradec pa je prijavil terjatev v 
višini nekaj več kot 237 mili
jonov tolarjev. Ostali upniki so 
manjši.

Temeljni vzrok, da je tako 
obsežna prisilna poravnava 
uspela, je gotovo v zaupanju

Dim iz Iverice po dolgih letih ne prinaša več rdečih številk
Posnetek: Tomo Jesenničnik

upnikov do tega podjetja. To 
pomeni, da upniki verjamejo in 
so prepričani, da je Iverica 
sposobna preživeti. Kot kaže, pa 
si je to zaupanje ustvarilo novo 
vodstvo, ki je maja letos po treh 
letih uspelo deblokirati žiro 
račun. V prvih devetih mesecih 
tega leta je tekoče poslovanje 
pozitivno in tudi konec leta 
načrtujejo dobiček. Iz globokih 
rdečih številk v dobiček torej!

Bojan Pogorevc, direktor 
Tovarne ivernih plošč, pravi:

“Vodstvu je v zadnjem letu res 
uspelo zagotoviti takšno 
proizvodnjo, ki ne prinaša 
tekoče izgube, zaradi razbre
menitve dolgov iz preteklosti pa 
je bilo nujno, da smo sodišču 
predlagali postopek prisilne 
poravnave. Ko sem pred dvema 
letoma prišel v podjetje, smo 
mesečno proizvedli 4500 
kubikov ivernih plošč, sedaj je 
ob skorajda enakem številu 
zaposlenih, to je 190 delavcev, 
proizvodnja med 8500 in 9000 
kubiki ivernih plošč na mesec.

Letos načrtujemo letno realizacijo 
v višini 24 milijonov mark, pri
hodnje leto bomo to realizacijo 
povečali za četrtino. V lanskem 
letu smo prozvodnjo povečali za 
48 odsotkov v primeijavi z letom 
poprej, letos se bo v primerjavi z 
lanskim letom prozvodnja 
povečala za 60 odstotkov. ”

IVERKA
OHRANJA
GOZDOVE

Novo vodstvo pa daje tudi v pri
hodnje zelo optimistične 
napovedi. Te temeljijo tudi na 
podatkih FESYP, evropskega 
združenja proizvajalcev ivernih 
plošč, ki kažejo na pet odstomo 
rast proizvodnje v lesarski indus
triji, potrebe po ivernih ploščah 
pa v Evropi rastejo po tri odstotni 
stopnji. Direktor Tovarne ivernih 
plošč Bojan Pogorevc tudi doda
ja, da imajo v evropskem 
prosotru, kamor sedaj izvozijo

tretjino proizvodnje, zelo lepe 
možnosti. Celotna proizvodnja 
ivernih plošč v tej koroški tovarni 
je namreč tako imenovane E 1 
kakovosti, to je z minimalno pri
sotnostjo formaldehida. Poleg 
tega pa so tudi zelo sodobno 
opremljeni: imajo dve liniji za 
proizvodnjo plemenitih ivernih 
plošč, sodobno linijo za krojenje 
in linijo za robno obdelavo 
ivernih plošč. Proizvodnja je tako 
zasedena, da delajo v štirih izme
nah.

Sicer pa je struktura kupcev 
Iverke takšna: polovico svojih 
proizvodov prodajo slovenski 
pohištveni industirji, od tega 16 
odsotkov v sistemu Lesna, pred
vsem v TP Pamečah, kjer je iveri
ca osnovni repromaterial za 
proizvode, ki se nato pretežno 
znajdejo na zahtevnem zahod
nem trgu. Že sedaj pa 20 
odstotkov izdelkov prodajo na 
zahodnem trgu, predvsem ople
menitenih in robno obdelanih 
ivernih plošč. Desetino izdelkov 
prodajo na drugih tržiščih, seve
da pa odkrito računajo tudi na 
vračanje nekdanjega jugoslo
vanskega trga, s katerim ohranja
jo poslovne stike.

Ob ustanovitvi je Iverka imela 
zmogljivost 70 tisoč kubikov 
ivernih plošč na leto, s kasnejšimi 
modernizacijami so zmogljivost 
povečali za 110 tisoč kubikov. V 
teh dveh desetletjih in še nekaj 
so proizvedli več kot 1,4 milijona 
kubikov ivernih plošč oziroma 
7,5 milijona kosov. Če bi iverne 
plošče zložili v višino, bi kup 
segal 120 kilometrov visoko, če 
bi jih zložili po površini, bi lahko 
pokrili 85 milijonov kvadratnih 
metrov površin. V teh letih so 
porabili več kot dva milijona 
kubikov lesa, od tega 1,3 mili
jona lesnih ostankov.

Z uporabo lesnih ostankov ima 
Iverka tudi svojo ekološko 
funkcijo. Ohranjajo neokrnjene 
gozdove in v teh letih so 
prihranili več kot 812 tisoč 
kubikov desk in več kot 1,2 mili
jona kubikov hlodovine za 
proizvodnjo žaganega lesa. Na ta 
račun so ohranili gozd na 
površini 6250 hektarov, kar 
pomeni 10 odstotkov gozdov 
GG Slovenj Gradec. □
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Intervju

OSNOVNA NALOGA JE DVI
GNITI EKONOMSKO MOČ

Železarne Ravne, kot smo jo imeli v zavesti še nedavno, ni več Jeklarstvo na Ravnah vseeno ostaja in v teh dneh 
praznuje visok jubilej ■ 375 letnico. V siju slovesnosti nam aktualni trenutek jeklarstva na Ravnah predstavlja 
Brane Žerdoner, ki je v upravi Slovenskih železarn zadolžen za družbe na lokaciji Ravne. Kaj se torej skriva za 
umetniškim vtisom praznovanj?

PREPIH: Spoštljiva tradicija pomeni v tem 
trenutku tudi razmislek o sedanjem času, ki 
Železarstvu im Koroškem ni tmjbolj naklon
jen. Vaš pogled na dogajanja v polpreteklem 
času...

BRANE ŽERDONER: Poglejte, kadar se neka 
dejavnost obdrži 375 let, potem v sebi nosi 
veliko in pomembno vsebino. Verjetno ni 
mogoče vsega na kratko razložiti, ampak v tem 
obdobju je bilo veliko padcev in vzponov, ki so 
bili posledica tržnih gibanj. Prav je, da ljudem 
ostanejo spomini na lepe trenutke. Toda ko 
želimo objektivizirati lastno polpreteklost, 
moramo vedeti, da so bili tudi v letih 1967,1972 
veliki problemi in pomanjkanje dela. Manj je 
bilo problemov v obdobju izrazito državno 
centralističnega gospodarstva. Sedanje obdobje 
zadnjih pet let je priSlo v slovensko metalurgijo s 
časovnim zamikom - je pa popolnoma enako 
boleče kot v ostalem delu svetovnega trga. Za 
ilustracijo naj navedem, da je bilo leta 1974 v 
Evropski skupnosti 893000 zaposlenih v jeklars
ki industriji. Konec leta 1994 jih je bilo le Se 
303000. Ali če vzamemo vse kontinente, vidimo, 
da je bilo leta 1974 v tej branži zaposlenih 2 
554000, konec leta 1994 le Se 1328000. 
Ugotovimo lahko, da so se Številke razpolovile. 
Tem dogajanjem ni bilo mogoče uiti. Smo pa se 
s temi procesi soočili 10 let prepozno in smo 
zato v krajSem času morali izvesti osnovno pri
lagoditev, saj bi drugače ostali brez vsakega 
tržišča. Poteze sanacije niso bile popularne, 
marsikoga so prizadele, a se jih ni potrebno 
sramovati, bile so nujne, neizbežne.

Znak, ograja in pretekla skupna usoda so 
navidez edina vez med družbami im Ravnah. 
Ali je še kakšna pot nazaj v čase, ko je bila 
Železarna Ravne močna in vplivna ne samo v 
Mežiški dolini?

Moč in vpliv Železarne Ravne v preteklosti je 
temeljila na njeni ekonomski moči, koncen
traciji znanja in svetovni usmerjenosti. Ne 
glede na statusno organiziranost je tudi v 
sedanjem času samo s temi elementi mogoče 
zagotoviti moč in vpliv. Če skušam kratko 
komentirati tole misel, bi rekel, da je naša 
osnovna naloga, da dvignemo ekonomsko
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Brane Žerdoner

moč. In ta naloga ima prioriteto. Ekonomsko 
močne družbe bodo podprle vrhunske 
dosežke na interesnih področjih in obenem 
nudile soliden osebni standard zaposlenim, ki 
je pogoj za prosperiranje interesnih dejavnosti. 
Ta cilj lahko dosežemo samo z določeno 
kritično maso znanja, ki pa je v ljudeh. Mislim, 
da je v družbah dovolj ekspertnega znanja, da 
manjka nekaj iniciative in marsikdaj nekaj 
širših pogledov, ki omejijo pretirano notranjo 
egoističnost. Povezanost družb v tehnološkem 
razvojnem in tržnem vidiku je neizpodbitna. 
Sprememba tega koncepta bi bila bistveno 
dražja in bolj boleča kot le nadgrajevanje zgra
jenega. A je pač tako, da v organizaciji že sto
letja velja pravilo, da je mogoče povezovati le 
tisto, kar je bilo prej ločeno.

Sanacija slovenske črne metalurgije ni 
prizanesla Ravnam nič bolj kot drugim 
Železarskim družbam. Mnogi na Ravnah 
menijo, da smo Korošci plačali celo višjo 
ceno. Je to morda posledica previsokega 
mnenja o samem sebi?

Korošci smo v tej sanaciji plačali le toliko, kot 
smo imeli, ko smo vanjo stopili. Principi so bili 
enaki na vseh lokacijah. Mnenja ljudi so 
povezana z dejstvi, da je Železarna v pretek
losti sodelovala pri izgradnji marsikatere 
slovenske infrastrukture, zato se je našim lju
dem zdela pomoč v času, ko jo potrebujemo, 
bolj samoumevna, kot tistim, ki so o njej 
odločali in jo tudi odobrili.

Združitev Metala s Štorami je kamen spotike 
aktualnega trenutka. Ali ne bodo Korošci 
zaradi tega plačali previsoke cene? Nekateri 
podatki kažejo, da gre (že spet) za prelivanje 
kapitala. Vaša ocena.

Zopet je potrebno nekoliko širše pogledati na 
to aktualno vprašanje. In sicer je pomembno 
vedeti, kako se obnaša naša konkurenca in 
zakaj se tako obnaša. Metalurgija ni branža, ki 
bi lahko bila organizirana v malih in srednjih 
podjetjih. Metalurgija je organizirana samo v 
velikih sistemih. K temu jo silijo draga oprema, 
dolgi razvojni ciklusi in nenehna bitka s čim 
nižjimi stroški. Že veliko večji sistem, kot mi 
kdajkoli bomo, se med seboj povezujejo 
(Krupp-HOESCH, Boehler- Udeholm,...), zato 
da lažje regulirajo specializacijo in 
obvladovanje trga. V dobi, ko so svetovni tren
di v povezovanju, specializaciji, si mi ne more
mo zatiskati oči. Zato Korošci ne rabijo plačati 
posebne cene. Morajo samo voditi (kar jim je 
bilo zaupano) proizvodnjo na obeh lokacijah 
pozitivno. Če tega ne zmoremo, moramo ugo
toviti, zakaj: če ne znamo, morajo priti drugi, 
če so strukturno problemi, je potrebno to ned
voumno povedati, saj ni nobenega opravičila, 
da delamo s tekočo izgubo.

Kako vodstvo ocenjuje potek sanacije? Kdaj 
bo konec čiščenja stroškov tudi z ugotavljan
jem presežkov delavcev, ki so tmjbolj boleči in 
tudi odmevni Lahko to časovno opredelite in 
okvirno predvidite število še potrebnih 
presežkov?

S potekom sanacije bi bili lahko veliko bolj 
zadovoljni, če bi ravenske družbe predelave 
bile v letošnjem letu na planiranih rezultatih. 
Tako pa so rezultati v družbah Jeklolivarna,
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STO in Stroji slabSi od planiranih. Zato ocena 
ne more biti zelo visoka. V obdobju, ko se je 
največja pozornost posvečala metalurgiji, ki je 
posebej na Jesenicah in tudi v Metalu Ravne 
naredila korak naprej, je priSlo do stagnacije v 
predelovalnih družbah. Osebno ocenjujem, da 
bo prišlo v naslednjih letih do obrata in da 
bodo predelovalne družbe ujele trende v svoji 
branži. Čiščenja stroškov ne bo nikoli konec, 
tudi na stroških dela ne. To ne pomeni, da se 
bomo zmeraj srečevali z odpuščanjem, z 
racionalizacijami pa sigurno. V naslednjem 
letu bo še prišlo do ugotavljanja presežkov, 
ocenjujem, da približno 180 delavcev, oz. 5% 
od danes zaposlenih v družbah SŽ na tej 
lokaciji.

Intervju
Vaše delo v koncernu je zaradi nenehnega 
pritiska na odpuščanje eno najmanj 
“hvaležnih”. Menite, da vam je vseeno uspelo 
uveljaviti takoimenovano mehko varianto 
kadrovskega čiščenja stroškov?

Res ni niti hvaležno niti prijetno, če te veliko 
ljudi pozna po podpisu iz sklepa o trajnem 
prenehanju delovnega razmerja. Vem, da smo 
razvili in uporabili metodo, ki smo jo imeno
vali “mehka varianta kadrovske sanacije”. S 
tem, da smo zagotovili najprej strokovno pod
poro pri Ministrstvu za delo, nato zaupanje in 
tudi materialno podporo, smo najtežje v tem 
delu sanacije, upam, premagali. Zaenkrat brez 
stečajev, mislim, da z veliko mero posluha in

predvsem zavedanja, da v tržnih razmerah 
pravzaprav delovnega razmerja za nedoločen 
čas ni, bomo ohranili pristop, ki bo sprejemljiv 
za situacije, v katerih se bomo tudi v prihodnje 
znašli.

Pogled v prihodnje tisočletje in razvoj 
jeklarstva na Ravtiah.

Ravne v prihodnje - le z novimi investicijami. 
Osnovna naloga vseh tistih, ki lahko kaj 
naredimo, je ta, da ne zamudimo naslednjega 
investicijskega cikla, saj z opremo iz 20. stolet
ja ne bo mogoče delati v 21. Svet bo jeklo 
potreboval, jeklo je ekološko zdrav material, 
zato njegova prihodnost ni ogrožena .□

Edi Prošt

rvelek lek
PROIZVAJAMO 
IN PRODAJAMO 
aparate in materiale 
za zobozdravstvo s 
področij: 
PREVENTIVE 
KONSERVATIVE 
PROTETIKE 
ORTODONTIJE

lek d.d. OpfeOjjamiffl

tovarna farmacevtskih in kemičnih izdelkov d.d. 
61117 Ljubljana, Verovškova 57, p.p. 81 

telefon: (061) 168-21-61 
telex: 39403

telegram: Lek Ljubljana 
telefax:: (061) 168-35-17

</■ ^ 

^ ^ s,#* ^ ^

podjetje

korcSke (stame
DRAVOGRAD

KAKOVOST-TRADICUA

KRUH IN KRUŠNO PECIVO IZ NAŠIH 
PEKARN - PESTROST OKUSOV NA VAŠI MIZI

62370 DRAVOGRAD, Koroška c. 2 
Tel. (0602) 83 045 Faks 84 637

PROIZVAJA IN PRODAJA BETONSKE IZDELKE ZA GRADNJO IN ADAPTACIJO OBJEKTOV IN UREJANJE OKOLJA:
^ ZIDAKI DEBELINE 10,20,30 cm 

CEVI RAZLIČNIH PROFILOV 
POHODNE IN POVOZNE 
aoščE

IZOFAS, FASADNO OBLOGO 
KOSIL, MONTAŽNI SILOS 
BETONSKE MEŠANICE VSEH VRST

DRUGI GRADBENI MATERIALIv; ;

** UKRIVUAMO IN POLAGAMO 
BETONSKO ŽELEZO IN MREŽE 

* V GRADBENI OPERAHVIIZVAIAMO 
VISOKE IN NIZKE GRASCE TER 
ADAPTACIJE

11&

« 0602 85 640, 85 642, 
85 230, 85 070t fax: 85 318
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vcMn+fezwrio bogrcistvo ^.clwci yjci
Ko sami ali z družino potujete v tujino ali tam bivate, 
ste prav tako kot doma izpostavljeni boleznim in 
poškodbam. Tujcu vam ne bo nič bolj prizanešeno, kot 
domačinu, še zlasti, če se podajate na brezskrbno, 
razposajeno in morda tudi naporno, včasih celo malce 
nevarno dopustovanje.

Z dodatnim prostovoljnim zavarovanjem TUJINA A 
lahko zavarujete zdravstvene storitve, zdravila, 
predpisana na recept, storitve hotelskega dela 
bolnišničnega zdravljenja in prevoze, ki nastanejo 
zaradi nujnega, neodložljivega zdravljenja bolezni ali 
poškodbe v tujini.

Zavarovanec dobi povrnjene tiste stroške nujnega 
zdravljenja v tujini (do določenega maksimalnega 
zneska), ki jih naše obvezno zavarovanje ne krije.

Odločimo se lahko za več različic zavarovanja TUJINA 
A (TZA 1, TZA 2, TZA 3, TZA 4), ki se razlikujejo 
glede na obseg kritja in glede na območje veljavnosti 
zavarovanja.

Zavarovanje za ožji obseg kritja vključuje:
- zdravstvene storitve v osnovni in specialistični 

dejavnosti,
- bolnišnično zdravljenje,
- zdravila, ki jih predpiše zdravnik,
- nujne zobozdravstvene storitve.
- pripomočke, ki so del nujnega, neodložljivega 

zdravljenja,
- nujne reševalne prevoze, ter
- nujni reševalni prevoz v Slovenijo, ki ga odredi 

zdravnik oz. prevoz v primeru smrti.

Zavarovanje za širši obseg kritja pa dodatno vključuje 
še bolezni in poškodbe, nastale pri:
- alpinizmu oz. na neurejenih smučiščih,
- aktivni udeležbi na organiziranih športnih 

tekmovanjih in pripravah,
- športnorekreacijskih dejavnostih z večjim tveganjem.
Razumljivo pa je, da zavarovanje ne vključuje kritja 
tistih stroškov, ki so nastali zaradi kroničnih bolezni, 
duševnih bolezni, kronične dialize, transplantacije, 
alternativne medicine, zdraviliškega zdravljenja itd., 
ter zaradi bolezni in poškodb, ki so nastale kot 
posledica vojnih dogodkov, prekomernega uživanja 
alkohola, drog ali tablet, kaznivega dejanja 
samopoškodbe ali samomora. Izvzete so tudi storitve v 
zvezi z normalno nosečnostjo in porod, ter pripomočki, 
ki niso nujno potrebni za zdravljenje.

Premije za TZA

Oneri
:av. :

60

Individ.
za\.

IMO
1450
1.600
1.800
2.100
2.560
5.000
4500
5.100

OŽJI OBSEG - EVROPA
v Sil

Skupinsko zav.

- premija po osebi 

najmanjše števila oseb 

20 40

Druiinska
:av.

■ trn osebi

9J8
1.015
1.120
1.260
1.470
1.792
2400
J. 150
3.570

1206
1.305
1.440
1.620
1.890
2.304
2.700
4.050

1.072
1.160
1.280
1.440
1.680
2.048
2.400
3.600

4.590 4.080 3.570 3.060

938
1.015
1.120
1.260
1.470
1.792
2.100
3.150

804
870
960

1.080
1.260
1.536
1.800 
2.700

Velja od 1.10.1995 dalje. V premijo je vključen 5 % p. davek

Premije za TZA 2: OŽJI OBSEG ■ CEL SVET
v sn

Dne\j
zav.

JndMd.
zav.

Družinsko
zav.

- im osebi

Skupim

- premija

najmanjše .f 

5 j 10

kujav.

po osel

tevilo o

20

i.

seb

40
3 2.010 1.407 1.809 1.608 1.407 1.206
5 2.175 1.523 1.958 1.740 1.523 1.305
7 2.400 1.680 2.160 1.920 1.680 1.440

10 2.700 J.890 2.430 2.160 1.890 1.620
15 3.150 2.205 2.835 2.520 2 205 1.890
20 3.840 2.688 3.456 3.072 2.688 2.304
30 4.500 3.150 4.050 3.600 3.150 2.700
60 6.750 4.725 6.075 5.400 4.725 4.050
90 7.650 5.355 6.885 6.120 5.355 4.590

Velja (Hi / .10.1995 dalje. V premijo je vključen 5% p. davek

Premije za TZA 3: ŠIRŠI OBSEG ■ EVROPA

Dnevi
zav.

7
10

tndivid Družinsko
zav. zav.

- po osebi

2.680
2.900
3.200
3.600
4.200
5.120
6.000
9.000
10.200

1.876
2.030
2.240
2.520
2.940
3.584
4.200
6.300
7.140

Skupinsko zav 

- premija po osebi 

najmanjše število oseb 

20 40
2.412
2.610
2.880
3.240
3.780
4.608
5.400
8.100

2.144
2.320
2.560
2.880
3.360
4.096
4.800
7.200

9.180 8.160 7.140 6.120

1.876
2.030
2.240
2.520
2.940
3.584
4.200
6.300

1.608
1.740
1.920
2.160
2.520
3.0/2
3.600
5 400

Velja od !.10.1995 dalje. V premijo je vključen 59c p. davek

Premije za TZA 4: SIRSI OBSEG • CEL SVET
v SIT

Dnevi
zav.

hulivul.
zav.

Družinsko
zav.

- po osebi

Skupinsko zav,

» premija po osebi

najmanjše število oseb

5 10 20 , 40
3 4.020 2.814 3.618 3.216 2.8/4 2.412
.5 4.350 3.045 3.915 3.480 3.045 2.610
7 4 800 3.360 4320 3.840 3.360 2.880

10 5.41X1 3 780 4.860 4.320 3.780 3.240
15 6.300 4.410 5.670 5.040 4.410 3.780
20 7.680 5.376 6.912 6.144 5.376 4 608
30 9.000 6.300 S. 100 7.200 6.300 5.400
60 13500 9.450 12.150 10.800 9.450 8.100
90 15.300 10.710 13.770 12.240 10.710 9.180

Velja od ! .10.1995 dalje. V premijo je vključen 5% p. davek

* '
■ • ^

:
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Anketa

Od leve proti desni: Ida Polenik, Janko Krebel, Meta Pušnik, Zdravko Jeromel, Štefka Pogorelčnik in Tadej Tasič

Naša anketa:

MJ) gmOd
Dobili smo novo samoupra
vo - nove občine, v njih pa 
smo lani volili v občinske 
svete. Svetniki naj bi 
zastopali naše interese in 
skupno z župani oblikovali 
pametno občinsko politiko. 
Zato je seveda prav, da te 
ljudi poznamo in preko 
njih uveljavljamo te naše 
interese. V prihodnjih ted
nih bomo obiskali koroške 
občine in poskušali izvede
ti, koliko volil« svoje svet
nike v resnici poznajo. 
Tokratna anketa je bila 
opravljena v občini 
Mislinja.

IDA POLENIK, učiteljica. 
Srednji Dolič:
“Nekaj svetnikov v naši občini 
poznam, vendar z delom pred

stavnikov iz Doliča nisem najbolj 
zadovoljna. Slišala sem namreč, 
da se ne zanimajo dovolj za za 
ureditev vodovoda v Doliču, 
nakateri naj bi bili celo proti. Bolj 
so se zavzemali za asfaltiranje 
ceste v Potoškem jarku, čeprav je 
za nas vodovod prednostnega 
pomena, njegova gradnja pa se 
vleče že nekaj let.”

JANKO KREBEL, upokojenec, 
Mislinja:
‘Tiste ljudi, ki sem jih na volitvah 
neposredno volil, poznam, vseh 
občinskih svemikov pa ne. Prav bi 
bilo, da bi jih občina na nek način 
predstavila ljudem, ki so jih izvo
lili. Vsekakor pa mislim, da ni 
odločilnega pomena, ali jih vse 
poznamo, bolj pomebno je, da 
aktivno zastopajo naše interese.”

META PUŠNIK, kmetica, 
Dovže:

Če po resnici povem, jih poznam 
zelo malo. Svetnika iz naše vasi 
pa vsekakopr poznam, to je dr. 
Tone Krajnc, in njega sem med 
drugimi tudi volila. Gospod 
Krajnc pa je sicer tudi človek, ki 
dobro pozna težave in probleme 
naših krajev in se zavzema za nji
hovo reševanje. Občani zaupamo 
v delo, ki ga v našem imenu 
opravljajo svetniki v občinskem 
svetu.”

ZDRAVKO JEROMEL, kmet, 
Mala Mislinja:
“Ko so se ustanavljale nove 
občine, in takšno smo dobili tudi 
mi v Mislinji, smo veliko razpravl
jali in odgovorno izbirali svetnike. 
Mislim, da smo izbrali res take, ki 
so sposobni in voljni delati. Vseh 
občinskih svetnikov sicer res ne 
poznam, prav pa bi bilo, da bi jih 
vsi poznali, saj smo jih volili in jim 
zaupali odgovorno delo.”

ŠTEFKA POGORELČNIK,
delavka, Dolič:
“Vseh svetnikov v občini Mislinja 
ne poznam, mogoče več njih po 
priimku, manj pa osebno. Mislim, 
da to ni tako pomembno. Važno 
je, da v svetu dobro delajo in 
izvršujejo tisto, kar smo jim na 
volitvah zaupali. Mislim pa, da se 
kot prvi svetniki v novi občini 
soočajo z velikimi težavami in 
problemi.”

TADEJ TAŠIČ, dijak, Mislinja: 
“Skoraj vse svetnike v našem 
ovčinskem svetu poznam, kot bi 
jih morali poznati vsi občani. 
Posebej sem si prizadeval, da bi 
jih čim več spoznal in s pomočjo 
prijateljev sem pri tem v veliki 
meri uspel. Mislim, da smo tudi 
mladi dolžni spremljati delo svet
nikov, ki je sedaj na začetku goto
vo težko.”

F.Jurač

©asm®

MasysiMSKS

©£\§>0(L<S§
Pred gasilskim domom v Mislinji je bila slovesnost, na kateri so 
gasilci iz Šentvida na Glini (Avstrija) mislinjskim gasilcem podarili 
avtocisterno, kot darilo avstrijske občine Št. Vid na Glini.

Darilo je bilo podarjeno mislinjskim gasilcem ob pomoči in na 
pobudo slovenskih krščanskih demokratov.□ tj
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Po Koroški

ŠTEVILO VOLILCEV, VPISANIH V 
VOLILNI IMENIK

GLASOVALO
PO VOLILNEM 

IMENIKU

ODDANIH
GLASOVNIC

GLASOVALO
ZA

GLASOVALO
PROTI

NEVELJAVNE
GLASOVNICE

1453 1056 1056 795 253 8
% 72,88 72.88 54,71 17.41 0,55

Letos se je osnovna šola Šentjanž izločila od šole Neznanih talcev 
Dravograd. Moralo je miniti kar 22 let, da so postali samostojni, je 
povedala ravnateljica šole, gospa Tatjana Javornik. Povprašali smo 
gospo ravnateljico, kje sedaj učenci telovadijo. Dejala je, da kar na hod
nikih, včasih tudi v jedilnem prostoru, kar pa ne ustreza zakonu. Hrup 
moti tiste, ki imajo učno uro, in prostor nikakor ne ustreza temu 
namenu.

Popolna osemletna šola v Šentjanžu ima 236 učencev. Po uspelem ref
erendumu načrtujejo, da bi poleg telovadnice zgradili prizidek za 
računalništvo, učilnico glasbene vzgoje, knjižnico in kabinete za učitel
je. Pridobili bodo tri učilnice, da bodo lahko še naprej imeli vsi pouk v 
dopoldanskem času. Razširili bodo tudi prostore za vrtec.O

Viktor Levovnik

Občina Muta

\P rv \i [p [] (§) K) 3 Ki s 

IMÌ 0 ® o® ©fr© c?
— — ——
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V razvojni strategiji planinskega 
cestnega omrežja v občini Muta 
je vendarle prevladala misel o 
postopnem asfaltiranju.

Dela naj bodo narejena solidno, 
kar seveda pomeni razmeroma 
drago gradnjo, ki pa dolgoročno 
vendarle zagotavlja obstojnost 
cest, polagoma pa tudi uresni
čitev končnega cilja, da pripeljejo 
asfalt do vseh planinskih krajev.

Če na območju občine seštejemo 
samo osnovne promemice, torej 
ceste, na katere so vezane kmeti
je in pripeljejo v kraje kot so

Pernice, Jernej in Primož nad 
Muto, bi to v seštevku prineslo 
nič manj kot 50 kilometrov 
zahtevnih in dragih asfalterskih 
in drugih del.
To bi nekako bil skupni osnovni 
zalogaj in minimalna potreba 
občine, če bi se lahko vsaj prib
ližati tovrstnemu Standardu naših 
severnih sosedov za mejo.
Letos, resda v pozni jeseni, se je 
premaknilo na prvem kilometru 
ceste proti Primožu nad Muto. V 
resnici gre za nekaj več kot kilo
meter ceste, saj bodo sočasno 
temeljito popravili tudi vstopni 
del ceste, ki je že doslej imel

ozko tanko asfaltno prevleko. 
Dodatno h temu pa bodo dobili 
še kilometer ceste v hribe.
Dela opravlja zasebnik Bernard 
Bauer iz Radelj, kvaliteto pa je že 
dokazal na podobnih deli na 
cesti proti Primožu na Pohorju, 
obrtnik, daje za cesto tudi dvelet
no garancijo. Predračun za 
našteta dela znaša 18 milijonov 
tolarjev, gre pa za temeljito izde
lano planinsko cesto.

Ob tem ne kaže prezreti dejstva, 
da je gradnja cest na tem 
območju dražja kot marsikje. 
Predvsem so problem vode in

plazoviti tereni, trdnih podlag 
takorekoč ni. Vse to seveda 
podraži dela.

LIkrati so v pripravi projekti za 
podobne korake na Gortini in 
dalje proti Pernicam. Če nismo 
preveliki optimisti, kaže na dol
gotrajna dela počasnih korakov. 
Ampak pričelo se je premikati. 
Do kakšne mere bo razvezala 
mošnjiček tudi mati država, še 
nihče ne ve, upanja seveda so, 
posebej pa bodo padale obljube 
kaj kmalu, saj je pred nami nova 
volilna kampanja.□

K. Vaiti
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Po Koroški

■/VV-UiKž}
V cerkvi Sv.Vida, ki je za Dravograd prijetna likovna galerija, je 
tokrat zopet prav zanimiva razstava, ki bo na ogled do konca okto
bra.
Tu tokrat razstavljajo svoja dela člani poznane družine slikarjev - 
naivcev družine Repnik z Mute. Prvič se tudi izven svojega kraja z 
razstavitvijo 34. del skupaj predstavljajo oče Anton Repnik ter sinova 
Branko in Janez.
Mnogi porečejo, da so si Repniki tako in toliko podobni, da bi 
menda lahko celo pogoljufali z imeni, pa to za skrbnej.šega opazo
valca nikakor ne drži.
Očetu resda najbolj sledi Janez, vendar so njegove poteze revnejše, 
tematika sodobnejša, pa bi celo tvegal zapisati, da je barvna lestvica 
presneto dobra in morda celo spodbuja očeta. Človek se ne more 
znebiti vtisa, ko gleda njihova dela, da se že medsebojno plemeniti
jo, vsekakor pa med temi slikarji ne gre za tekmovanje. Nedvomno 
je od obeh najbolj razpoznaven Branko, nekako mu leži portret, 
svojstven je, Se vedno pa ima dovolj družinskih protez, da veš, da je 
Repnik.
In takšna skupna razstava je tokrat v Dravogradu.
Organizator razstave je dravograjska kulturna skupnost in njen 
predsednik.

gl}®?® tesato

Muta ima v okvim občine tudi Agencijo za razvoj in turizem, ki je že 
kar vidno posegla v turistična dogajanja v kraju.
Seveda ni pričakovati, da lx> prav sleherni korak najbolj pravšnji in 
da bcxlo ljudje prav vse sprejeli z veseljem, saj bo morala velikokrat 
rušiti in odstranjevati z leti nabrano navlako, da ne rečemo tudi 
siate navade in potrete, ki jih narekuje to s plačami pičlo življenje. 
Pa vendarle, bilo je že nekaj omenite vrednih prireditev. Če štejemo 
organizirane obiske in boljšo predstavitev Mute, lahko izpostavimo 
letošnjo obuditev nekaterih že domala pozabljenih jesenskih 
običajev.
Tako so otroci zopet rezali svoje “strahove” iz buč, si skupaj z 
mnogimi starši pekli kostanje in okušali sladki mošt.
Pri kmetu Pohtemlku na Primožu nad Muto so pripravili pravo 
flancarijo, popestreno z vložki ljudske folklore, predvsem pa z 
veliko glasbe*
Vsemu je dodala svoj delež tudi osnovna šola in bili smo bogatejše 
za dva lepa dogodka, ki sta bila še pred desetletji povsem naravna 
potreba, saj so bile flincarije v teh krajih nuja, hkrati pa tudi pričako
vano veselje.
Če bi znali vsaj delček tega smiselno povrniti, bi lahko to bil tudi 
zanimiv prikaz tovrstnega dela v turistične namene in zabavo.O -Kv

m

mgG»
Zavarovalnica Maribor se gotovo zaveda pomembnosti široko 
zasnovane mreže svojih predstavništev, ki morajo biti čim bliže 
ljudem in njihovim potrebam. Na tej osnovi je bil v vodstvu d.d. 
lani sprejet sklep, da se organizira predstavništvo v Velenju. 26. 
tega meseca je bil sklep uresničen z otvoritvijo predstavništva v 
pridičju nove poslovne zgradbe na Partizanski ulici v Starem 
Velenju, v lično opremljenem proštom z velikostjo 38 kvadrat
nih metrov.

Novo predstavništvo Zavarovalnice Maribor v Velenju

V predstavništvu bodo sklepali zavarovanja in likvidacije škod v 
občinah Velenje, Šoštanj in Šmartno ob Paki. Sklepala se bodo 
vsa zavarovanja za fizične in pravne osebe, razen za t.i. družbeni 
sektor, ki ga bodo pokrivali strokovni delavci iz podružnice 
Slovenj Gradec. Urejena bo cenitev škod, prav tako pa tudi 
izplačila, ki jih bodo pokrivali slovenjgraški cenilci. Delovni čas 
predstavništva je od ponedeljka do petka med 7.30 in 15.30, ob 
sredah pa do 17.30 ure.

Kot zanimivost lahko zapišemo, da je bila Zavarovalnica Maribor 
prisotna v Velenju s svojim predstavništvom do leta 1977, do 
reorganizacije zavarovalništva. Ko se je ustanovila d.d. s sedežem 
v Mariboru, so delovali preko agencije Veko Velenje, nekaj pa 
neposredno z obdelavo iz Maribora in Slovenj Gradca ter agenci
je Avrora Žalec. Ponovna ustanovitev predstavništva pa bo zago
tovo prispevala k še večji prisotnosti Zavarovalnice Maribor na 
tem zanjo pomembnem območju.□
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Družabna kronika

Ravnovesje v družbi je veliko bolj krhko od tistega v naravi: 
poruši ga lahko že en sam osel.

«H»eo0o
Koroški volilci so debelo uro čakali gospoda Peterleta: kako 
dolgo bo v volilnem letu šele gospod Peterle pripravljen čakati 
koroške volilce!

Bolj kot levi in desni politični blok imamo levo in desno poli
tično blokado.

oooooo
Država dela s Koroško kot svinja z mehom, Korošci sami pa 
kot Meho s svinjo.

ooooeo
Hipohonder: slabše mnenje imajo zdravniki o njegovem 
zdravju, boljše mnenje ima on o zdravnikih.

Načelnica upravne enote Ravne pravi, da naj bo država enaka 
do Petra in do Pavla - torej do vseh apostolov.

V aforizmih sem se začel izražati, da mi ne bi mogli trgati 
misli iz konteksta - sedaj pa mi jih vlagajo.

mm
Radelj&m Slavko Komše, v 
prostem času šef Surovine, 
se ne da. Na muzejski vlak 
bratstva in prijateljstva je 
odšel sam in uspeh ni 
izostal.

KIKIN EKO
- FOTO TELEOBJEKTIV

SLOVENJ GRADEC: Socialrealisticna idila pa še kar ostaja v slovenj
graškem predmestju!
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in prepihane eveke

V občini Ravne-Prevalje te dni pospešeno razmišljajo, kako bi 
omejili plakatiranje na avtobusni postaji pri železarni Ravne. 
Ideja je na naši fotografiji: s plakati ni polepljen le tisti del 
postaje, kjer ni stekla.

(Posnetek: Tomo Jeseničnik)

m

Turizem smo ljudje in polni koši smeti.

(£[)<£ M

mum
Vinko Hajtnik - Cie je pred dnevi uspešno izvedel turnir sponzorjev na 
igriščih Teniškega kluba Murko. Po turnirju je kazal zelo zadovojen obraz. 
Kako tudi ne, saj mu je uspelo na igrišča privabiti skoraj vse znane direk
torske obraze Slovenj Gradca.

Visoka udeležba pa je morda tudi posledica pričakovanj znanih 
Slovenjgradčanov, da se bodo od Vinka na hitro naučili kaj teniških veščin. 
Cie je namreč tudi odličen igralec in vaditelj belega športa - v zbrani 
konkurenci zagotovo najboljši.

gii
%
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Po Koroški

OBUJANJE STARIH OBIČAJEV

Jabolka, kruh, buče, koruza... pridne mladenke ter Simon in Primož, ki znata
zaigrati pravo domačo muziko.

A buča, ki žari v zeleno koruzo, tudi pošteno straši...joj, prejoj..!

Dragi moji, kaj je lepšega kot kozarec jabolčnega soka, ki ga natoči in ti ga
ponudi prikupna osnovnošolka z Mute.

Pod okriljem na novo ustanov
ljene občinske turistične agencije 
na Muti so sredi oktobra 
domačini - po mnogih letih po
zabljanja - na prijeten način obu
jali spomine na nekoč žive 
običaje v kraju samem in na 
okoliških hribih.

Ko jabolka in grozdje stiskajo v 
mošt in ko kmetje trgajo koruzo 
in jo spravljajo za hude zimske 
dni, zori tudi kostanj. In ni ga 
lepšega vonja kot je vonj sveže 
pečenega kostanja sredi

jesenskega sončnega dne!

Na Muti so ob prijetno priprav
ljenem ozadju Mučani pokušali 
kvaliteto sladkega mošta in 
izvrstni domač kruh. Mnogi so z 
veseljem zvrnili tudi Šilce prave
ga domačega šnopsa...

In - dragi moji, kaj je še lepšega 
kot kozarec sladkega jabolčnega 
soka, ki ti ga natoči in ponudi 
prikupna osnovnošolka iz šole 
na MUTI.Q

Tekst in foto: T. Repnik-Vrhnjuk

Jesen je res nekaj nad vsem. Koliko piknikov s kostanji, 
koliko pečenih, ožganih in zasmojenih krompirjev, jabolk in 

kaj vse se še da speči na ogenjčku!

Kot tile fantički in dekleta v vrtcu na Muti...
-vk
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Kombinirano gasilsko vajo je prostovoljno gasilsko društvo iz Mislinje pripravilo ob mesecu požarne varnosti in pred kratkim so jo 
izvedli na Sovičevi kmetiji, krepko nad 1000 metri nadmorske višine, globoko v osrčje Pohorja. Gasilci Mislinje so namreč hoteli 
dokazati, v kako kratkem času od klica sirene do prihoda na požarišče traja vse skupaj. Tokrat so bili resnično hitri, tudi zaradi tega, ker 
je tako visoko prvič prišla njihova gasilska cisterna ter vsa ostala kombinirana vozila s celotno tehniko in gasilskimi dihalnimi aparati.

Tukaj je strnjen leseni stanovanjski kompleks, star prek 100 let, kjer še vedno vztrajajo in živijo tri družine. Ravno zaradi tega je bila 
takšna vaja še kako pomembna in koristna.

Gasilci so prikazali reševanje z dihalnimi aparati, izvedli so njihov značilni “trodelni” na goreči objekt, pa še demonstracijo z gasilsko 
peno, na gasilski cisterni so skupaj z doliško prikazali upravljanje z vodnim topom in različnimi oblikami vodnih zaves.

Tudi poveljnik mislinjskih gasilcev RUDI KREBL je ocenil vajo kot dobro izpeljano in hkrati poudaril, da bodo 
s podobnimi sodelovali Ridi v prihodnje in na različnih višinskih področjih požarnega okoliša mislinjskih 

gasilcev. Tega pa ni tako zelo malo. □ ■s7-

FRANC PEROVNIK, upoko 
jenec, Libeliška gora:

“Letos poteka 75 let od plebiscita 
na Koroškem. Takrat sem bil še 
otrok, star 16 let. S starši smo 
živeli v Avstriji in pri plebiscitu je 
sodeloval tudi moj oče. Nikakor 
se ni mogel sprijazniti, da je 
Slovenija izgubila del svojega lep
ega ozemlja.

Ko je bil plebiscit mimo, smo 
se vsi skupaj preselili v 

Libeliče, kjer živim še 
danes”.
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Tako nekako je začel pogovor 
RUDI KNAP iz Mislinje. Zanimiv 
in včasih malce čudaški je tale 
možakar, pa vendar dober. 
Resnično še vedno kosi s tisto 
koso, kot smo uvodoma zapisali. 
Njemu, Rudiju, je bilo takrat 
dvanajst, danes pa ima dvainštiri
deset let.
Ta kosa je resnično nekaj poseb
nega, saj je z njo prekosil po 
domala vsej Mislinjski dolini. 
Doda pa tudi, da so bili materiali 
za kose včasih veliko boljši in da 
so zato tako “trpežne”.
Rudi je dolgo delal v Rudniku 
lignita Velenje, potem pa, ko se 
je poškodoval, je čuval ovce ob

Velenjskem jezeru, vse tja do 
upokojitve. Mi smo seveda 
klepet z njim pripravili še v 
toplih dneh, ko se je pripravljal 
za košnjo otave.
Rudi se tako rad spominja nek
danjih časov košnje, ko se je pri 
kmetih resnično kosilo še v tis
tem pravem pomenu besede, ko 
še ni bilo kosilnic in ostale 
sodobne tehnike. Zanj so tudi 
nepozabni običaji, ko se je po 
košnji zapelo, ko ljudje še niso 
bili tako skomercializirani, ko je 
bilo med njimi veliko medsebo
jne pomoči. To so bili resnično 
časi, ki se zlepa ne bodo vrnili, 
vsaj v takšni obliki ne.O s.j.

Takšne slike in prizori niso nič kaj prijetni, prej bi lahko dejali, da so gro
zljivi in tragični. Okrog 600 kosov potočne postrvi je poginilo zaradi zas
trupitve v potoku Sredenjšnica v podgorju pri slovenj Gradcu.

Ribe, na naši fotografiji jih je samo nekaj, so bile v velikosti od šest pa tja 
do 32 cm, pomor pa je bil popoln v dolžini treh km. To je veliko število 
za takšen potok, še bolj pa zaradi tega, ker v času drstitve potočne postrvi 
že prihajajo iz večjih voda v takšne majhne potočke, kjer si iščejo najlxilj 
primerna drstitvena mesta.
Poginu je botrovalo nepremišljeno in preveliko izpuščanje zajeme vode iz 
komunalne deponije Srednje pri Podgorju. Ob koncu naj omenimo še, da 
je to drugi velik pogin na tem območju, saj je neurje, ki je pred kratkim 
divjalo v predelu Suhega Dola, povsem uničilo ribji živelj v suhodolnici.

JaS

Zelo uspešni so bili v letošnjem tednu otroka tudi v radeljskem 
vrtcu. Imeli so celo vrsto dejavnosti, na zaključku tedna pa so 
se podali na pohod v hrilxj.
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Glasba

28. FESTIVAL NAREČNIH POPEVK - MARIBOR 95

Pred kratkim se je v čudovitem 
ambientu festivalne dvorane 
Tabor v Mariboru odvalil 
kamen od srca mnogim

pevcem, avtorjem tekstev, 
aranžerjem glasbe in kompo
nistom, ki so želeli predstaviti 
svoja dela v skupnem projektu

MOTOTEMPO
Prevalle
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PRIDRUŽITE SE VELIKI DRUŽINI VOZNIKOV 
v avto šoli MOTOTEMPO Prevalje:

© ker je Vaš denar pri nas Več Vreden 

© ker organiziramo CPP V Vašem kraju 

©ker se boste naučiti Voziti Varno, Varčno in okolju

pn/azno

© ker smo šola prijaznih ljudi

© rezervirajte si prosto 
mesto m ceno

*L : 22479, 21-028

VLJUDNO VABLJENI !

in kar najboljše. Na festival 
narečnih popevk so povabili 
(bolj rečeno: izbrali), šestnajst 
pesmi, ki so jih izvedli 
posamezniki in skupine iz vse 
Slovenije. Zmagovita pesem 
Muoja mladost je imela kar 
nekaj dobrih referenc že pred 
poslušanjem. Boris Rošker kot 
avtor glasbe, Metka Ravnjak- 
Jauk teksta, Jože Privšek 

1 aranžmaja, pesem pa sta zapeli 
(ob spremljavi citer), Monika in 
hči Alenka Heričko iz 
Maribora. Pesem bo nedvom- 

^ no še dolgo odmevala v radi
jskih in na javnih oddajah ter 
prireditvah, saj je bila izbrana 
skoraj soglasno, tako med 

I občinstvom kot med strokovno 
žirijo.

Za vse druge pesmi in skladbe 
bi lahko dejali, da so bile del 

; slovenske folklore, popestrene 
z modernimi vložki in izvajalci, 
npr. Narlepš je opicam, ansam
bla Le Baron, Jožeka Patrona, 
strašnih Jožetov in drugih.

Maja PUR

Odlično sta se znašla tudi 
koroška predstavnika Maja 
Pur in skupina Classic.

S pesmijo Moj koroški dom 
Igorja Podpečana, na besedilo 
Mitje Šipka, v aranžmaju Deča 
Žgurja, je Maja Pur gotovo tako 
odlično debitirala, da ji je pri
padla posebna nagrada brez 
enega samega žvižga. Franc 
Šegovec je napisal besedilo in 
glasbo, aranžma je priredil 
Edvard Holnthaner, ansambel 
Classic pa je pesem Ostav s’m 
na gruntuo izvedel zelo 
doživeto in lepo sprejeto od 
občinstva. Kot da so nekateri 
podoživljali delo na kmetiji, 
obiske deklet in znane zgodbe: 
Kmečki sin je šel s pavmije po 
dekleta in jo zasnubil, pa 
oženil in... ve se, kako se je na 
idilični kmetiji nadaljevalo. Na 
pavrih je bilo zares še bolj 
luštno.□

J. Miklavc
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MM 
5© Mm

Ko sem se na večer, že v trdi temi in rahlem mrazu 
sprehajala po moji Muti, sem mislila na jutri...
JUTRI je prvi november. JUTRI JE DAN MRTVIH... 
Spomnila se bom na Borisa, na človeka, ki sem ga 
imela tako zelo rada, pa je ravno v času, ko sem ga 
najbolj potrebovala - da, ravno takrat je njegova huda 
in težka bolezen pretrgala najino prijateljstvo. 
Spomnila se bom gospoda Leopolda, nekdanjega 
duhovnika in invalida iz Cerkelj na Gorenjskem, s 
katerim sva si dolgo dopisovala, pa si nikoli zares segla 
v roke. Pred leti je tudi njega vzela smrt.
Spomnila se bom človeka, na katerega me veže svetal 
spomin, župnika Ivana Koresa, ki ga je bolezen mnogo 
prekmalu pokopala.
Za zmeraj bom v srcu imela Zmaga, ki ga je v 
študentskih letih vzela kruta smrt z imenom MAMI
LO...
Spominjala in spominjala se bom vseh tistih brezimnih 
ljudi, ki so trpeč kot KRISTUS NA KRIŽU odšli v 
smrt za naš smeh in naš dom...
Vsenaokoli še danes umirajo in zanje prižigam spomin 
v svojem srcu...
Ne bom prižgala svečk, ne bom nosila rož na grobove... 
NE BOM... v meni ste in nikoli vas ne bom pozabila, 
kajti: dragi moji, vi ste tudi jaz. V srcu sem vam že 
/davnaj prižgala ‘Večne” svečke.
Sj' ><!ujur vas! Vedno znova mislim nate Boris, 
I ( gospa Zofija, Babica, Dedek...
Ji.' ! j pr\i november... Dan mrtvih...
Rada bi, da bi se zgodilo nekaj velikega, srečnega...□

Tonika Repnik ■ Vrhnjak

Novodobni kotiček

Piše: Miša Felle

Pred nedavnim so mnogi prejeli vabilo, ki vabi k sodelovanju v 
društvu AURO. Vsem ni bilo jasno, za kaj gre in prav za te ter vse 
ostale sem pokukala za tančico omenjenega društva.
AURO ponazarja naslednje pojme: alternativa, ljubezen, iskanja, 
iskrenost, razumevanje in odprtost. Tisti, ki spremljate novodobni 
kotiček, boste takoj spoznali, da gre za kvalitete sedanjega časa, 
ki v super materialistično tehnološko usmerjeni civilizaciji spet 
pridobivajo na veljavi. Še več, po mnenju mnogih bi nas lahko, 
če bi jih resno vzeli, rešile pred propadom.
Ker je na Koroškem v zadnjih letih vedno več posameznikov in 
skupin, ki si vsak po svojih močeh prizadevajo prav za dvig 
omenjenih kvalitet, je bilo rojstvo društva le še vprašanje časa. 
Namen AURA je združevati ljudi, ki že poznajo tehnike in načine, 
kako posamezniku pomagati na poti samorazvoja in jih prenašati 
tistim, ki to želijo. Slednjih pa je glede na odzive na vabilo iz 
dneva v dan več. Poleg proučevanja duhovne literature, rednih 
meditacij in občasnih delavnic bodo poskrbeli za predavanja in 
tečaje, za katere bodo zajemali iz tisočletja starih duhovnih znanj 
za to usposobljeni predavatelji.
V statutu društva je naštetih za dve strani možnih variant. Ali bo 
najprej na vrsti aromaterapija, kristaloterapija, homeopatija, reiki, 
shiatsu, joga nidra ali hata joga, zen ali bioenergija, zeliščarstvo, 
bolj zdravi načini prehranjevanja, to je odvisno od vas, ki še kole
bate. Članstvo v društvu vam bo omogočilo izmenjavo izkušenj 
in popust pri udeležbi prej naštetih oblik izobraževanja.
Društvo ima svoj sedež na Ravnah, tudi svoj prostor so že dobili 
na Čečovju, vendar še čaka na dobro voljo članov, da bo 
uporaben.
Če bo dovolj zanimanja, bodo ustanovili podružnice in sekcije 
tudi v ostalih krajih koroške regije.
Predsednik društva, Vlado Koletnik (20 - 210), vam bo rade volje 
povedal še vse, kar vam morebiti ni jasno.
Kolikor vem, je ime društva nastalo na podlagi numerološke 
analize.
Namen je dober, črke so prave in zdi se mi, da bodo mnogi v pri
hodnje, prav s pomočjo AURA premagali temo in zdrsnili v svet
lobo.
Pa veliko sreče!
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Podlistek

SLABOST
GLOBALNEGA

IZIDA
75 LET KOROŠKEGA PLEBISCITA (18)

Piše: MIRO PETEK

verno od Drave, po Dravi do 
Labota navzgor do točke, kjer se 
Drava stika z zahodno mejo 
občine Medgorje, po južni, 
vzhodni in severni meji občine 
Radiše, po severni meji občine 
Žihpolje, po južni in zahodni meji 
občine Vetrinj do Vrbskega jez
era, po sredi Vrbskega jezera na 
zahodno mejo predela I. Južno od 
te mejne črte je namreč kar v 36. 
občinah večji del glasovalcev dal 
svoj glas za kraljevino SHS: za 
Jugoslavijo je na tem področju 
glasovalo 12.497 glasovalcev, za 
republiko Avstrijo pa so v teh 
občinah našteli 12.468 glasov.

Člen 50, odstavek 10, točka b, 
pravi, da imajo pravico glaso
vanja na plebiscitu osebe 
ženskega in moškega spola, ki so 
1. januarja 1919 imele stalno 
prebivališče na plebiscitnem 
ozemlju. Pri domačinih ni bilo 
dvomov, težje pa je bilo ugotav
ljati upravičenost glasovanja pri 
osebah, ki so se v 
nekem kraju rodile, 
vendar tam v zadnjem 
času niso živele. Sporna 
je tudi kategorija ljudi, 
ki so v kraju ali občini 
živele le nekaj časa 
pred 1. janurajem 
1919, bili pa so dejan
sko priseljenci. Še 
najtežje pa je bilo ugo
tavljati glasovalno 
upravičenost tistih 
oseb, ki so jih iz 
določenega kraja iz
gnali. Da ne načenjamo 
vprašanja, ali je oseba, 
ki je prosila za vpis v 
glasovalni imenik, res 
tista, za katero se je 
predstavljala. Plebi
scitne oblasti pa so v 
coni A dovolile glaso
vati tudi osebam, ki so 
1. januarja 1919 v tem 
predelu sicer imele stal
no prebivališče, vendar 
so se po tem datumu od 
tam odselile.

so torej določili kot celoto po 
večini glasov. Slabost takšnega 
štetja glasov je v tem, da lahko že 
neznatna večina odloči plebiscit 
proti skorajda enako veliki 
manjšini. Senžermenska pogodba 
je v tej točki gotovo naredila 
napako, saj je na ta način nastala 
na Koroškem prevelika manjšina, 
ob tem pa jamstva in pravic

SVOJEVRSTNA
SESTAVA
PLEBISCITNE
KOMISIJE

Poleg že omenjenih 
členov senžermen- 
ske pogodbe je iz
vedbo plebiscita 
določala še vrsta 
podrobnejših pred
pisov, ki so jih iz
dali Vrhovni svet 
mirovne konferen
ce v Parizu, Vele
poslaniška konfer
enca v Parizu in 
Celovška medza- 
vezniška plebiscit
na komisija. Vsi pa 
so bili glede pleb- 
sicita pristojni izda
jati le takšne pred
pise, ki so bili po
trebni za izvedbo 
členov 49 in 50. 
Torej ti izvedbeni 
predpisi ne bi smeli 
bistveno spremin
jati pravnih pred
pisov, ki sta jih vse- 
bovala 49. in 50. 
člen mirovne po
godbe. Vendar tudi 
takšne kršitve niso 
manjkale.

Primer zgovorne plebiscitne propagande

VELJAL JE 
GLOBALEN IZID
V 11.odstavku člena 50. je 
senžermenska pogodba pred
pisala, da se pri koroškem pleb- 
sicitu izid določi globalno v 
vsakem glasovalnem predelu: izid

manjšin s to pogodbo niso dovolj 
podrobno predpisali.
Če bi, denimo, senžermenska 
pogodba predvidila drugo dikci
jo, to je, da bi bilo odločilno za 
izdi plebiscita glasovanje po 
občinah, potem bi danes meja 
potekala povsem drugače. V tem 
primeru bi se kot meja morala 
določiti Drava in deloma črta se

Tako bi naj Plebiscitno komisijo, 
ki bi moral pripraviti ljudsko 
glasovanje v obeh conah, sestavl
jalo šest članov: predstavniki 
ZDA, Velike Britanije, Francije, 
Italije, kraljevine SHS in republike 
Avstrije, sklepe pa naj bi spreje
mali z večino. Celovška medza- 
vezniška plebiscitna komisija je 
bila v primerjavi z drugimi sestav

ljena precej svojevrstno, saj je bila 
v drugih primerih plebiscitov 
navada, da so to komisijo sestav
ljali predstavniki zavezniških ali 
pridruženih sil in morebiti še 
predstavniki v vojni nevtralnih 
držav, nikoli pa tiste države, ki so 
pri plebiscitu neposredno 
prizadete. Senat ZDA pa ni privo
lil v ratifikacijo senžermenske 
pogodbe in tako Amerikanci niso 
imeli svojega predstavnika v 
medzavezniški plebiscitni komisi
ji. Tako je vrhovni svet mirovne 
konference v Parizu izdal 
odločbo, da bo to komisijo ses
tavljalo le pet članov, kraljevina 
SHS in republika Avstrija pa bosta 
v tej komisij sodelovali samo s 
posvetovalnim glasom.
Na ta način je Vrhovni svet 
mirovne konference predpisal 
nekaj, kar izrecno nasprotuje dik
cijam členov 50, odstavek 2, drugi 
stavek senžermenske pogodbe. V 
njej namreč nikjer ne zasledimo 
določila, da bi Vrhovni svet lahko 
spreminjal določila te pogodbe. 
To bi namreč lahko naredile 
samo pogodbene stranke, ki bi 
odločile kako in kaj v primeru, ko 
ZDA v komisijo niso imenovale 
svojega člana. Prav tako je v 
nasprotju s senežermesnko 
pogodbo tudi določilo Vrhovnega 
svet, češ da imata kraljevina SHS 
in republika Avstrija samo pravico 
posvetovanja. Člen 50 je v 
drugem odstavku v drugem 
stavku jasno določal, da ima 
jugoslovanski član pravico glaso
vati na sejah Plebiscitne komisije 
glede predela A, avstrijski član pa 
glede predela B.

Tudi na ta način je veleposlaniška 
konferenca naredila veliko uslu
go Avstrijcem. Tako je avstrijski 
član Plebiscitne komisije lahko 
sodeloval tudi na sejah, na katerih 
je ta komisija obravnavala 
izključno zadeve cone A. 
Avstrijski član sicer ni mogel 
odločati (prav tako je bilo 
odločanje odvzeto jugoslovanske
mu članu), vendar je lahko 
nemoteno predlagal in sodeloval 
na sejah. Prav energičnemu 
nastopu avstrijskega člana, ki ga 
je vselej podpiral Italijan, gre pri
pisati, da je v coni A velik del 
politične uprave. Seveda bi 
jugoslovanska stran lahko povrat
no podobno delovala pri 
razpravah o coni B, kjer je bil pre- 
divden plebsicit tri tedne po raz- 
glastivi rezultatov v coni A, seve
da v primeru, če bi bil ta plebiscit 
ugoden za kraljevino SPIS.
Vendar plebsicita v coni B ni bilo.

(se nadaljuje)
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ANDREJA GAŠPER - ODER ^
DOdbojka je od nekdaj v Mislinji šport številka ena in povsem 
razumljivo je, da so številne generacije odbojkarjev in odbojkaric 
ponesle ime kraja širom v svet. Domačini v kraju so in še danes živijo 
za ta atraktivni šport, zato ni čudno, da so številni trenerji in peda
goški delavci, med katerimi moramo omeniti zlasti Mira Pruša, pa

Hinka Jagra in Vlada 
Odra, znali vzgojiti vrsto 
dobrih igralcev in igralk. 
Sestri dvojčici Bojana in 
Andreja Gašper, sedaj 
poročena Oder, zagotovo 
sodita v sam kakovostni 
vrh mislinjske odbojke. 
Andrejo je za odbojko 
navdušil prav tedanji 
učitelj telesne vzgoje na 
šoli Miro Pruš, ki je že v 
5. razredu zbral dekleta 
in jih”zastrupil” z igro. 
Dve leti pozneje je 
Andreja že nastopala za 
šolsko ekipo na 
republiških tekmovanjih. 
Iz tedanjega obdobja ji je 
v lepem spominu ostalo 
šolsko državno prvenstvo 
tedanje Jugoslavije leta 

1984 na Badiji. Mlade mislinjske odbojkarice iz OŠ Rada Iršiča so se 
namreč prebile v finale tega tekmovanja, kjer so izgubile šele proti 
ekipi iz Vukovarja s 3:2, Andreja pa je bila proglašena za najboljšo 
igralko na turnirju.
Kasneje je uspešno nastopala v pionirski in mladinski reprezentanci 
Slovenije, nato pa po osamosvojitvi Slovenije še tri leta v članski 
reprezentanci. V dresu z državnim grbom na prsih je Andreja prepo
tovala domala pol Evrope, bila pa je tudi na Univerziadi v Buffalu v 
ZDA. Z njo je v reprezentanci vseskozi nastopala tudi deset minut 
“mlajša” sestra Bojana, s katero še danes predstavljata nepogrešljiv 
tandem v ekipi Mislinje, ki nastopa tačas v 1. B slovenski ligi.
Tako se Andreja prav dobro spominja obdobja od 1990 leta, ko sta s 
sestro prestopile k celjski ekipi, kjer sta dve sezoni igrale v 1. zvezni 

%----------------------------------------------------------------- ---------------------

PREDSTAVLJAMO
KOROŠKE

ŠPORTNIKE
ligi, pa vse do leta 1993, ko je na Univerziadi v ZDA kot kapetan 
ekipe zaključila svojo reprezentančno kariero. V izbrani vrsti 
Slovenije je zaigrala najprej na promocijski tekmi z Avstrijkami, nato 
v kvalifikacijah za nastop na evropskem prvenstvu s Hrvaško, Belgijo 
in Švico, nato spomladi leta 1993 na turnirju v madžarskem 
Szombathelyju s Korejo, Ukrajino in Madžarsko ter v Brnu na 
Slovaškem proti reprezentancam Kažakstana, Poljske, Romunije in 
Bolgarije. Mediteranske igre v Franciji, junija 1993 leta, so bile za 
Andrejo posebno doživetje, čeprav naša reprezentanca, ki je 
nastopala v skupini s Francijo, Romunijo, Finsko in Dansko ni 
dosegla bistvenega uspeha.

V času študija na ekonomsko poslovni fakulteti, ki ga je tudi uspešno 
končala, je Andreja poleg sodelovanja na Univerziadi v Buffalu, kjer 
so osvojile odlično 7. mesto, nastopila z ekipo še v Magdeburgu v 
Nemčiji.

Življenje Andreje Gašper - Oder je bilo vseskozi pestro. Vselej so jo 
obremenjevale obveznosti, toda poleg šole je našla še vedno čas za 
hobije. Njena največja ljubezen je bila vsekakor odbojka, hodila pa je 
tudi v nižjo glasbeno šolo (klavir) ter sodelovala pri tabornikih. 
Danes ima Andreja dve dodatni ljubezni - leto in pol staro hčerkico 
Nežo in moža Urbana. Našla sta se kar pri odbojki, saj Urban že 
dolgo vrsto let igra v moški ekipi Mislinje, sedaj pa je tudi njihov tren
er.
Ženska odbojkarska ekipa Mislinje trenutno doživlja težko igralsko 
krizo, kajti okostje ekipe so še vedno “starejše” igralke kot Martina 
Založnik Silva Žohar in sestri Gašper, mlade pa se vse poredko 
odločajo za to lepo športno zvrst. Zapustil jih je tudi trener Tone 
Spanžel, zato je skrb nad dekleti prevzela kar Andreja sama.
Andreja Gašper - Oder je rojena 24. 3.197o, stanuje v Mislinji, Prisoje 8.

Ivo Mlakar
J'

Jubilejni kros AZS za pokale Dela na Ravnah

(v

n G rem
S ponosom smo Korošci sredi 
oktobra uspešno izpeljali eno 
najbolj množičnih letošnjih 
športnih tekmovanj v Sloveniji - 
jubilejni 3o. kros občinskih 
reprezentanc za pokale Dela. 
Prvič nam je Atletska zveza 
Slovenije dodelila to izjemno 
zahtevno prireditev, ki vselej 
pomeni vrhunec, nekakšno 
finale jesenskih krosov pri nas. 
Organizacijski odbor prireditve, 
ki ga je vodil župan občine 
Ravne - Prevalje Maks Večko, je 
storil vse potrebno, da je jubilejni 
kros na Ravnah zares lepo uspel.

V čudovitem sončnem vremenu 
se je namreč v parku, ob gim
naziji, študijski knjižnici in DTK, 
zbralo več kot tisoč atletov in 
atletinj iz 44 občin, ki so se 
pomerili na progah, dolgih od 
1000 do 5000 metrov in to v 14 
kategorijah. Najštevilnejši so bili 
seveda mlajši dečki A, letniki 
1983, na Startu jih je bilo kar 120, 
nič manj množična pa ni bila 
udeležba pri starejših dečkih in 
mlajših deklicah.
V središču zanimanja je bil tek 
članov in članic, kjer sta prva 
favorita letošnjega finalnega

krosa svojo vlogo povsem 
opravičila. Velenjčan Izudin 
Hrapič je v odsotnosti lanskega 
zmagovalca iz Brežic Bekima 
Bahtirija zlahka slavil zmago pri 
članih, medtem ko je Mari
borčanka Helena Javornik 
pričakovano zmagala med člani
cami. Vseekipno zmago so tudi 
letos dosegli atleti in atletinje iz 
Celja, drugi je bil Maribor in tretji 
Šentjur. Ekipna uvrstitev 
koroških občin: 14. Ravne - 
Prevalje, 3o. Slovenj Gradec, 37. 
Muta, 39- Mežica, 40. Mislinja, 
42. Radlje in 43- Črna. Najboljšo

posamezno uvrstitev je od 
koroških atletov dosegla 
Veronika Zupanc, ki je bila tretja 
v kategoriji starejših mladink, 
četrti je bil Sandi Gaube med 
mlajšimi dečki B, na 5. mesto pa 
so se uvrstili Metoda Videtič med 
st. deklicami B, Saša Koželj med 
st. deklicami A in Mojca Leitinger 
med st. mladinkami. Šesti je bil 
Pavel Pori med ml. mladinci, 
sedmi Primož Mihev med ml. 
dečki A, deveti Andrej Repanšek 
med st. mladinci in enajsti Janez 
Štern med člani. □

Ivo Mlakar
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Ghsirana črna kronika

In je čas 
"pokanja"

Prazniki in praznovanja ob koncu 
leta so vse bližji in to je čas, ko 
okoli nas pokajo najrazličnejša 
eksplozivna telesa. Najpogosteje 
so to seveda petarde. Na 
eksplozivno telo pa se nikoli ne 
moreš zanesti, ne glede na to, kaj 
na škatlo ali zavojček zapiše 
proizvajalec.
To je na svoji koži občutil tudi 
mladoletnik iz Slovenj Gradca, ki 
so ga 10.10. okoli 17,30 pripeljali 
v tamkajšnji zdravstveni dom. 
Imel je opekline po desnem steg
nu in po stopalu iste noge. Pri 
zbiranju obvestil so policisti ugo
tovili, da je otrok v prodajalni 
Strelivo v Slovenj Gradcu kupil 
petarde. Zaradi nepazljivega rav
nanja pa je potem prišlo do 
omenjenih poškodb. Vse bi se 
lahko končalo huje, prodajalca pa 
bodo policisti poslali k sodniku za 
prekrške.

Ličkanje
Tudi drugi dogodek je povezan z 
letnim časom. Na vso srečo pa 
letos podobnih (še) ni bilo veliko. 
Dne 14.10. okoli 14 ure se je pri 
ličkanju koruze namreč huje 
poškodoval M.Č. iz Vuzenice. Gre 
za povsem klasično nezgodo: 
M.Č. je med delom pregloboko 
segel v delujoči stroj za ličkanje, 
ki ga je zagrabil in mu hudo 
poškodoval prste in dlan desne 
roke.

Nad "bivšo"
Omenil sem že, da se nekateri 
dogodki in pojavi v črni kroniki - 
seveda tudi na Koroškem - nekako 
ciklično pojavljajo. Tokrat so ta 
stalnica napadi na nekdanje “živ- 
Ijenske družice”. Kar nekaj 
primerov je bilo, ko so - običajno 
vinjeni” - “patriarhi” (patriarhat v 
nasprotju z matriarhatom - op. 
pisca) grozili ali celo fizično 
obračunali z “bivšo”, kot radi 
rečejo na tem koncu Slovenije. 
Najbolj grob je bil pri tem neki 
občan iz Dravograda (kratic ne 
objavljam zaradi morebitne razpoz
navnosti njegove bivše žene in ne 
zaradi njega, ki bi si pravzaprav 
zaslužil kar kakšno uro na pranger- 
ju - op. pisca), ki je svoji bivši ženi 
med drugim zlomil nosne kosti, ji 
povzročil udarnine na glavi in 
hudo rano na spodnji ustnici.
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Na občasne sikluse in napovedi letnih «asov in obdobij iz 
policijskih zapisnikov ali črne kronike nekega obdobja, 
se človek prav zares lahko zanese. Ker gre običajno za 
stvari, ki tako ali drugače duševno in fizično prizadene
jo ljudi, bi ob tem pač lahko zapisal še: žal!
0 tem najbolj priča že prvi dogodek. Ker je vanj vplete
na mladoletna oseba, ne bom objavil niti kratic imena. 
Gre namreč predvsem za preventivo, deček pa je tako 
ali tako doživel že dovolj šoka in stvari ne gre ponovno 
pogrevati.

V ta sklop družinskih ali sorod- 
niških prepirov pa med drugim 
sodi tudi dejanje E.S. iz 
Dravograda, ki je med prepirom z 
zetom segel celo po lovski puški 
(poseduje jo z ustreznimi dovol
jenji - op.pisca) in mu z njo grozil.

Padla z neba
Nekako še h koncu minule 
sezone pa sodi še nesreča U.A. 
Dne 10.10. je ob 16.30 samosto
jno izvedla skok z atestiranim 
padalom z Rahtela nad Slovenj 
Gradcem. Zaradi neustreznega 
vzgonskega vetra je zašla z 
običajne smeri in pri pristajanju z 
nogami zadela v žice daljnovoda 
ter obvisela na njih. Pri tem se je 
hudo poškodovala. Dobila je 
opekline na obeh nogah.
Povejmo še, da gre za izkušeno 
jadralno padalko, ki ima za seboj 
že 30 uspešnih jadranj.

Garderoba
Vedreje zasukani del današnje kro
nike pričenjam tokrat v Slovenj 
Gradcu, na kraju, ki ga drugi še 
iščejo, vrli Slovenjgradčani pa so ga 
že našli. Gre seveda za Atlantido. 
Okoli nje in v njej je vedno dovolj 
gradiva tudi za črno kroniko. Pa, 
saj se tudi v drugih diskotekah 
vedno kaj dogaja.
S tem lokalom je tokrat povezano 
naslednje kratko policijsko 
poročilo: “Neznani storilec je dne

14.10.1995 v diskoteki Atlantida v 
Slovenj Gradcu našel žeton za dvig 
oblačil iz garderobe. Z žetonom je 
dvignil ženski jakni, last D.M. in 
S.Š. iz šlovenj Gradca in si ju pri
lastil. Z opisanim dejanjem je lastni
ci oškodoval za 25.000 SIT’.
“No, neznanec bi se zadeve lahko 
tudi nekoliko drugače lotil, če že 
govorimo o garderobi”, razmišlja 
moj prijatelj “bifedžija” Miran. “Z 
navodili pa bi mu lepo lahko 
postregel moj Rene. Oni dan je bil 
namreč po dolgem času spet v 
gledališču. Ko je prišel nazaj, so ga 
gostje v bifeju vprašali, kako je bilo 
in kako mu je bila všeč predstava. 
“Ne vem natančno, morda sem za 
kakšno minuto tudi zadremal” je 
bil njegov kratek odgovor. “Pač pa 
je bilo zelo zanimivop po pred
stavi. V garderobi so namreč delili 
plašče in jaz sem vzel kar tri...”
No vidite. Tudi brez žetona se da 
na eleganten način priti do garder
obe. Moj Rene je bil prav zato nad 
obiskom gledališča tako zadovol
jen, da si je takoj po predstavi, kot 
pravi Francoz, privoščil dunajski 
zrezek, s pomfrijem in fižolovo 
solato z bučnim oljem,” je končal 
prijatelj “bifedžija" Miran.

Naše "darilo"
Neznani nočni tiček, ki je v noči 
na 8.10. “operiral” na parkirišču v 
Breznem je imel kar srečo. Odtujil 
je namreč dva avtoradia, dve oti- 
ralki vetrobranskega stekla (prav

slednje je zares bogat plen - 
op.pisca) ter dve stranski ogledali. 
In, ko je takole stal pred 
kupčkom nakradenega blaga ter 
tuhtal, kako bi ga “transdportiral”, 
je v enem izmed avtomobilov 
našel najbolj primerno “darilo”, 
usnjeno torbo.
Prav to darilo pa ga lahko tudi 
hitro “pokoplje”. Če namreč ni 
šolarček - kar je malo verjetno - 
ga bo “budno oko postave” že 
prvič, ko bo torbo nesel na spre
hod, prijelo!

Indija
Koromandija

Kaže, da tudi Slovenija končno 
vendarle prihaja v Evropo, čeprav 
nam tudi tega seveda ne bodo pri
nesli na t(h)alerju. In tako bomo 
tudi mi postali Indija Koromandija, 
dežela, kjer se cedita med in 
mleko. Kako je moč sklepati kaj 
takega? Preprosto!
Na naši zeleni meji smo se doslej v 
glavnem srečevali s primeri, ko so 
ljudje ilegalno bežali iz naše 
države. Zdaj pa lahko končno že 
poročam o primeru, ko ljudje ile
galno bežijo v našo državo. Torej 
so že morali slišati, da jim bo pri 
nas prijetno.
Dne 11.10. ob 18.45 sta namreč 
zunaj naselja Libeliče v Slovenijo 
ilegalno vstopila M.V. in R.B., 
državljana ZRJ, stanujoča v Avstriji. 
Na naši strani meje ju je čakal M.M., 
prav tako stanujoč v Avstriji. 
Verjemo bi se nad tem dogodkov 
morali zamisliti zlasti naši severni 
sosedje. Le kaj se dogaja z njimi, če 
ljudje od njih bežijo k nam? 
Upajmo, da bo temu valu “ilegal
cev” sledil še val avstrijskih in 
drugih turistov v našo deželo na 
sončni strani Alp, od česa bomo 
seveda imeli precej več koristi.

Spet hudo
Upam, da ponoven pojav Hudega 
kota v čmi kroniki še ne pomeni 
najavo česa hudega. Tokrat je bilo 
na tem kraju hudo in finančno 
boleče za A.P. iz Ribnice na 
Pohorju. NN mu je namreč iz 
gozda odtujil traktorsko vitlo, 
vredno kar okoli 100.000 tolarjev, 
ki jo je uporabljal za spravilo lesa 
iz gozda.
Upajmo le, da se bo neznani 
“gozdni delavec”, ki ne spoštuje 
zapovedi, da naj ne krade, kmalu 
sam ujel “na vitlo” in bo bingljal 
na njej kot kakšna riba.Q TI.
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Razvedrilo

Strah
- Uh, grozno me boli zob.
-Jaz bi ga dal izdreti, če bi bil 
moj.
-Jaz tudi, že davno, če bi bil 
tvoj.

Pomota
Sosed sosedi:
- Ste prehlajeni, zelo hripav glas 
imate?
- Ne, to ni od prehlada.
- Da ni, od česa pa je?
- Mož je prišel včeraj pozno in 
pijan domov.

Nesporazum
Stranka vpraša prodajalko v 
trgovini:
- Koliko stanejo te vaze?
- Tri tisoč kas.
- Ne ne, jaz bi raje celo.

Obrazložitev
Policaj vpraša vinjenega vozni
ka:
- Le kako ste mogli tako naliti 
sesti za volan’
- Saj nisem sam, hik, prijatelji sv 
mi pomagali v avto.

- Malo sem premestila pohištvo, dragi. Pridi skozi okno kopal
nice!

Oporoka
Nekaj dni po Martinovi smrti so 
na sodišču prebrali njegovo 
oporoko:
- Svojemu sinu zapuščam avto
mobil in vikend na morju, svoji 
hčerki družinsko hišo in ve.s 
devizni prihranek, ženi pa 
njenega ljubimca in prepri
čanje, da nisem tako neumen, 
kot ona misli.

Policijski vic
Tone vpraša prijatelja:
- Zakaj nese policaj vrata avto
mobila s seboj na plažo?
- Um, tega pa res ne vem.
- Zato vendar, da odpre okno, 
če mu je vroče.

Orugače
Mihec vpraša očeta:
- Kako se reče tistemu, ki v avtu 
sedi za volanom?
- Šofer ali voznik.
- Čudno.
- Kaj je tu čudnega?
- Kadar telx kdo prehiti, mu ti 
nikoli ne rečeš kaj takega.

Z.Š.
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Objave
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UGODNO prodam opremo za butično trgovino - cevno žični 
sistem in tri steklene vitrine (za 30 m2 površine).
®063 33-423 zvečer.

PRODAM CITROEN GS, letnik 79, prevoženih 94.000 km, 
cena podogovoru.
©37-046.

PRODAM dvosobno stanovanje na Prevaljah, 75 m2. 
©23-789.

PRODAM TV-SPREJEMNIK, barvni, veliki ekran, 150 
DEM (na dva čeka). Ajda Prislan, Legen 40, Šmartno pri 
Slovenj Gradcu.

IŠČEMO sodelavce za področje trženja reklamnih oglasov v 
časopisu PREPIH. Delo bomo dobro honorirali.
©22 999

PA
PA - GAT, d.o.o. Slovenj Gradec 

41-276, 41-055

Restavracija PA GAT Bellevue 
Slovenj Gradec 41-055, 45-396

vmjm m otsmhd

v soboto, II. novembra 1995 
od 20.00 dalje

kvalitetna gostinska ponudba, veliko 
humorja in veselo druženje z 

ansamblom

m
i

Priporočamo rezervacije.
Rezervacije: 0602 41 055

Borza dela

OBJAVA 
POTREB 

PO DELAVCIH
Republiškega zavoda za zaposlovanje - 

območna enota Velenje
STROJNI KLJUČAVNIČAR, strojni mehanik, leto dni delovnih 
izkušenj, delo na tri izmene, rok prijave: 30. 10. 1995.
LESNA Tovarna ivernih plošč Otiški Vrh, Šentjanž pri Dravogradu 
133

ZIDAR, dve leti deovnih izkušenj, delo v Rusiji, rok prijave: 30. 10. 
1995.
PLAN EXPORT d.o.o.. Mariborska 3, Dravograd

LESAR, za nedoločen čas, rok prijave: 30. 10. 1995.
TESARSTVO HUDOVERNIK d.o.o., Dolič 56

TRGOVEC, prodajalec, za nedoločen čas, rok prijave: 30.10. 1995. 
KONIK Slovenj Gradec, Troblje 1

KUHAR, deljen delovni čas, rok prijave: 30.10. 1995.
TURIZEM KONEČNIK, Vrhe 9

STREŽBA PIJAČ, natakarica, poskusna doba tri mesece, za nedo
ločen čas, rok prijave: 30. 10. 1995.
KLEMENČIČ Bojan s.p., Bistro Leone, Šentilj 52

STROJNI TEHNIK - POMOČNIK, lasten prevoz, za čas šsteih 
mesecev, rok prijave: 30. 10. 1995.
BBC d.o.o.. Slovenj gradeč, Pod gradom 2

DIREKTOR, ing. elektotehnike, za nedoločen čas, rok prijave: 30. 
10. 1995.
PROGRES Slovenj Gradec, Pohorska 15

ADMINISTRATOR, ekon. za ani. plan., za leto dni, rok prijave: 30. 
10. 1995.
BBC d.o.o. Slovenj Gradec, Pod gradom 2

DIPL. ING. STROJNIŠTVA, lasten prevoz, za nedoločen čas, rok 
prijave: 30. 10. 1995.
BBC d.o.o. Slovenj Gradec, Pod gradom 2

DELAVEC V LESARSTVU, za šest mesecev, rok prijave: 30. 10. 
1995.
GRUBELNIK Ivan Frida, Lesna predelava in gradbeništvo, Lehen 
na Pohorju 62

DELAVEC S KONJI, delavec brez poklica, izkušnje pri delu s 
konji, rok pmave: 30. 10. 1995.
GAZIBARlČ Simon - Prevoz s konjsko vprego. Hudi kot 38

GRADBENI DELAVEC, deljen delovni čas, rok prijave: 30. 10. 
1995
GRAČIČ Ševal - Slikopleskarstvo in gradbena dela, Trg 7, Prevalje

ZIDAR, za nedoločen čas, rok prijave: 30. 10. 1995.
HAXHAJ&CO d.n.o. - Zidarstvo in trgovina, Kotlje 4c

KUHARICA - NATAKARICA, za nedoločen čas, rok prijave: 30.
10. 1995.
PONGRAC Vlado s.p., Gostišče Kantina, Žerjav 2
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nnimziE možne cene OBinzimeneon pohiìtyii in ugod
ni KneDiim PRODnim pogoji

:O 20% popu/l ob gotovin/kem plcičilu 
O trime/ečno obročno odpločilo brez popu/lo 
O petme/ečno obročno odpločilo z 12% lik/no obre/lno mero

f*CV<
OPREMA

jiuY»n| wraa*c, roa graaom ^ 
T«l«fon (0602) 42 OSI; t*l*fakj 42 153

SLOVENJ GRADEC 
Stari trg 304 
0602 44 185, 41 144
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NOVO MESTO 
Regerške košenice 65a 
068 21 674

novn opRcmn - fiorcm gradeč
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^ gradnja Poslovno športnega kompleksa 
Traberg na atraktivni lokaciji ob mestnem jedrn 
pri magistralni cesti Dravograd - mednarodni 
mejni prehod Vič pri Dravogradu (oddaljenost od 
avstrijske meje 1,5 km) se zaključuje

& neprodanih je le še dvanajst poslovnih pros
torov s kvadraturo od 40 - 75 m2, namenjenih za 

butične in druge prodajalne, urarstvo, advokaturo, trafiko, zavarovalništvo in druge 
storitvene dejavnosti.

Če vas ponudba zanima, vas vabimo, da se čimprej osebno oglasite na sedežu pod
jetja MERX TGP Košenjak Dravograd, Meža 3, Dravograd, oz. po telefonu št 0602 
83 073, 83 446.
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Z DIMNIKARJI DO ČISTEJŠEGA ZRAKA, OKOLJA IN PRIHRANKOV GORIVA
Dimnikarska služba je obvezna gospodarska javna služba in je zavezana za pregledovanje, čiščenje in nad
zorovanje kurilnih, dimovodnih ter prezračevalnih naprav. V tem sklopu naših nalog opravljamo:

•k redne kontrolne preglede 
-k izredne kontrolne preglede
-k letne strokovne preglede z izdajo potrdil o stanju naprav 
-k meritve emisij dimnih plinov iz posameznih kurišč
-k določevanje toplotno - tehničnih karakteristik posameznih kurilnih naprav in 
k strokovne preglede za izdajo soglasij

Pri samem čiščenju kurilnih, dimovodnih in prezračevalnih naprav pa je obseg naši h opravil naslednji:

❖ redna mehanična in kemična čiščenja ogrevanih površin
❖ generalna čiščenja 
♦> izžiganje oblog in
❖ protikorozijska zaščita

§lrt3Z&Kvv--,

Z vašo pomočjo, razumevanjem in spoštovanjem predpisov in navodil dimnikarske službe bomo tudi v tej 
kurilni sezoni z naše plati lažje skrbeli ža čistejši zrak in okolje ter varnost vašega premoženja in zdravja.

VAŠI DIMNIKARJI

N
Poslovna enota Ravne na Koroškem 

® 21 339
Poslovna enota Slovenj Gradec 

@ 41 609
Poslovna enota Radlje ob Dravi 

® 73 051
-------------------------------------------------------------- y

ZLAT IN SREBRNI 

NAKIT

KRISTAL

PO VAŠI ŽELJI 

PRIPRAVIMO DARILA, 

PRIMERNA ZA VSAKO 

PRILOŽNOST

Trg 4. julija 43 
Dravograd 
Telefon: 84 - 739

....................................

Glavni trg 29 
Slovenj Gradec 
Telefon: 42 - 861,45 - 276
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i E NIMATE ČASA ZA 
NEPOSREDNO IZBIRO V NAŠI 
GALERIJI, VAS BOMO OBISKALI 
IN PREDSTAVILI NAŠO PONUD
BO S KATALOGOM.


